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Kronika města Březová – rok 2018 

 

Významné události v ČR a ve světě 

Rok 2018 byl ve znamení oslav stého výročí založení Československa (byť je již čtvrt století faktem, že 
naše země Československem není). Při této příležitosti navštívila naši republiku řada světových 
státníků, mimo jiné slovenský prezident Andrej Kiska, německá kancléřka Angela Merkelová či 
francouzský prezident Emmanuel Macron. Pro další politický vývoj v ČR byla nesmírně důležitá 
především lednová volba prezidenta republiky, který představoval klíčovou osobu pro podobu budoucí 
vlády. Menšinová vláda Andreje Babiše jmenovaná na konci roku 2017 totiž podle očekávání nezískala 
v parlamentu důvěru. Musela proto v souladu s ústavou podat demisi. A právě nově zvolený prezident 
pak pověřoval dalšího politika pro druhý vládní pokus. V prezidentské volbě obhájil svůj mandát Miloš 
Zeman, a ten druhým pokusem o sestavení vlády pověřil opět předsedu hnutí ANO Andreje Babiše. Ten 
do své další vlády přizval ČSSD, sněmovní podporu mu za některé programové ústupky přislíbila KSČM  
a druhé hlasování o důvěře už bylo úspěšné. ČR tak má od roku 2018 staronového prezidenta Miloše 
Zemana a vládu ANO s ČSSD s premiérem Andrejem Babišem a důvěrou poslanecké sněmovny. Zemí 
otřásla bohužel jedna tragická událost, kdy zemřelo 13 horníků v karvinském dole ČSM v důsledku 
výbuchu metanu. Lidé se v roce 2018 museli rozloučit se známým režisérem Milošem Formanem  
a z herců např. s Mariánem Labudou, Janou Štěpánkovou či Gabrielou Vránovou. 
 

Činnost MěÚ, ZM a RM, volby 

Volby prezidentské 
V roce 2018 se v Březové konaly hned troje volby. Ve dnech 12. a 13. ledna to byla nejprve volba 
prezidenta republiky. Na Březové bylo ke dni prvního kola voleb 2 246 zapsaných voličů, vydáno bylo 
1 156 obálek, takže volební účast činila 51,47 %. Odevzdáno bylo 1 155 obálek, z toho bylo platných 
hlasů 1 145. Ke dni druhého kola voleb bylo na Březové 2 231 zapsaných voličů, vydáno bylo 1 267 
obálek, takže volební účast činila 56,79 %. Odevzdáno bylo 1 267 obálek, z toho bylo platných hlasů  
1 263. 
Počty odevzdaných hlasů jednotlivým prezidentským kandidátům: 
 
                                                                                                                     1. kolo                   2. kolo 

                navržen PP        hlasy        %      hlasy      % 
1 Topolánek Mirek Ing.              Senátoři  BEZPP         42          3,66 
2 Horáček Michal Mgr. Ph.D.      Občan   BEZPP        109         9,51 
3 Fischer Pavel Mgr.      Senátoři  BEZPP         54          4,71 
4 Hynek Jiří RNDr.     Poslanci REAL             11           0,96 
5 Hannig Petr Mgr.      Poslanci Rozumní        8           0,69 
6 Kulhánek Vratislav Ing. Dr. h. c.  Poslanci ODA          4           0,34 
7 Zeman Miloš Ing.       Občan   SPO        538        46,98   793 62,78 
8 Hilšer Marek MUDr. Bc. Ph.D.  Senátoři BEZPP        113         9,86 
9 Drahoš Jiří prof. Ing. DrSc., dr. h. c.  Občan   BEZPP        266        23,23    470  37,21 
 
Volby do zastupitelstev obcí se konaly ve dnech 5. a 6. října 2018 
Na Březové bylo ke dni voleb 2 259 zapsaných voličů, vydáno bylo 916 obálek, takže volební účast činila 
40,55 %. Odevzdáno bylo 916 obálek, platných hlasů bylo 10 156. 
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Výsledky kandidujících stran:  
                        Hlasů        %    mandáty 
1 Komunistická strana Čech a Moravy            1 863   18,34           2  
2 Radnice pro občany Březové a přidružených obcí                   8 293   81,66          13 
 
Zvolení kandidáti:                 věk   pp               hlasů     %  
Komunistická str. Čech a Moravy 
1 Šafnerová Květoslava         60             KSČM                222  11,91  
4 Boukal Lubomír                   71          NK bez PP                160   8,58   
 
Radnice pro občany Březové a přidružených obcí 
1. Bouda Miroslav          62         NK bez PP                   720    8,68 
2. Bělíček Jaroslav          49         NK bez PP    675    8,13 
3. Hrušková Soňa Mgr.     48         NK bez PP    542        6,53  
4. Staňková Zuzana Mgr. Ph.D.              33         NK bez PP     546    6,58  
5. Jiříček Jan           63         NK bez PP      547    6,59  
6. Brandl Josef       60         NK bez PP    553    6,66  
7. Bedeč Michal Mgr.         27         NK bez PP      580    6,99  
8. Kortus Petr Bc.         54         NK bez PP      542    6,53  
9. Drenková Hana         66         NK bez PP      521    6,28  
10. Soltészová Vladimíra                  50         NK bez PP      541    6,52 
11. Nikodém Martin Bc.                   43         NK bez PP      503    6,06 
12. Suchý Pavel                   69         NK bez PP      521    6,28  
13. Jabornická Remetová Jaroslava    70         NK bez PP    528    6,36 

 
Volby do Senátu Parlamentu ČR 
Ty se konaly rovněž ve dnech 5.-6. října 2018. Za obvod Sokolov byl mezi březovskými občany zvolen 
dvoukolově Ing. Miroslav Balatka (ten porazil ve 2. kole voleb Renátu Oulehlovou). Zatímco v prvním 
kole voleb byla volební účast 33,23 %, ve druhém kole byla už jen 14,80 %. 
 
Městský úřad Březová 
Městský úřad sídlil stále na adrese Nám. Míru 230. Úřední hodiny pro veřejnost byly v pondělí a ve 
středu od 8:00 do 11:00 a od 12:00 do 17:00 hodin. V prostorách vestibulu bylo nadále k dispozici 
infocentrum, sloužící po celý pracovní týden též jako podatelna a pracoviště Czech Point. V tomto roce 
došlo k vybudování dlouho zmiňovaného výtahu ze zadní části budovy. 
 
Pracovníci MěÚ 
K 1. únoru opětovně nastoupil na úsek MH Gustav Šivák a na pozici uklízečky ke stejnému dni Pavlína 
Špírková. K 31. červenci rozvázal pracovní poměr elektrikář Petr Malík, od 10. září za něj byl přijat 
Tomáš Chamra. 
 
Úmrtí osobností 
V srpnu 2018 zemřel bývalý předseda Národního výboru a dlouholetý aktivní občan Březové Bohumil 
Hetfleiš.  
 
Činnost rady města  
Rada města se sešla na deseti řádných jednáních a na třech schůzích mimořádných. Řešila běžnou 
problematiku v rámci své kompetence (pronájmy pozemků, bytové záležitosti, některé sociální 
příspěvky apod.) a také připravovala doporučující stanoviska pro rozhodování ZM. Mezi nejdůležitější 
projednané záležitosti patřilo:  
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1. jednání 15. ledna – pravidla pro prodej půdních bytů v čp. 81–84, finanční odměny aktivním 
občanům, jmenování Jany Pulko novou členkou komise kulturní, valná hromada společnosti Sokolovská 
vodárenská, prodloužení pronájmu garáže v ul. Bezejmenná, finanční dar na obědy pro žáky ZŠ, 
darovací smlouvy a smlouvy o reklamě na ples města, složení zásahové jednotky SDH pro rok 2018, 
podání žádostí o dotace z rozpočtu Karlovarského kraje na podporu SDH, na provoz běžeckých stop, na 
kulturní akce a propagační materiály, příspěvek na úpravu zevnějšku činovníkům MěÚ při veřejných 
obřadech, smlouva se Sokolovskou bytovou s. r. o. o poskytování slevy seniorům na vstup do bazénu 
v Sokolově, výjimka z nejvyššího počtu žáků v 2. třídě ZŠ. 
2. jednání 12. února – ceník vstupného do Babycentra Slunečnice, odkoupení pozemku v Kamenici, 
dohoda o bezplatném převzetí majetku od MAS Sokolovsko (komunální technika), záměr prodeje 
restaurace v Rudolci, darovací smlouva na ples města, provedení výchovné těžby a zpracování dřevní 
hmoty v k. ú. Lobzy a následný prodej dřeva, výběr zhotovitele veřejné zakázky Přístavba výtahu MěÚ 
(BAUPORT s. r. o.), přijetí daru na obědy pro žákyni ZŠ. 
3. jednání 12. března – rozpočet města, odpisové plány příspěvkových organizací, dotace pro FK 
Olympie Březová a TJ Olympie Březová, smlouva s Krajskou knihovnou na zajištění prezentace a prodej 
zboží, podmínky výběru dopravce MHD, vyhlášení konkursního řízení na místo ředitele MŠ 2, výběr 
zhotovitele akce Zastřešení tribuny na stadionu FK Olympie (Strojírny Cheb) a akce Parkovací stání  
v ul. Okružní (František Rakaš, Březová), vklad majetku (vodovod a kanalizace Drahotín) do společnosti 
Sokolovská vodárenská, pronájem skladu v čp. 155, bezúplatné nabytí části silnice v Kamenici, 
ukončení pronájmu nebytových prostor v čp. 132, úleva na nájmu v čp. 132, přípravy adaptace 
interiéru MěÚ. 
4. jednání 9. dubna – účetní závěrka, rozbor hospodaření a závěrečný účet města za rok 2017, vyřazení 
nepotřebného majetku, účetní závěrka ZŠ a MŠ Březová, individuální dotace a finanční dary z rozpočtu 
města neziskovým subjektům, darovací smlouva na ples města, pronájem obchodu a občerstvení  
v čp. 137, kadeřnictví v čp. 136 a nebytových prostor v čp. 132, jmenování členů konkursní komise pro 
výběr ředitele MŠ 2, souhlas se zapojením MŠ 1 do projektu Potravinová pomoc dětem v nouzi.  
1. mimořádné jednání 16. dubna – výběr zhotovitele akce „Investice do ZŠ“ (Stavby Trubač, s. r. o. 
Svatava), výběr zhotovitele akce „Pořízení velkokapacitní cisterny k zajištění připravenosti JSDH 
Březová na důsledky změn klimatu“ (THP Polička, s. r. o.). 
5. jednání 14. května – analýza GDPR pro MěÚ, směrnice č. 1/2018 k ochraně osobních údajů, 
jmenování pověřence pro ochranu osobních údajů, dodatek ke smlouvě o nájmu s Českou poštou 
(změna vymezení prostor), pronájem kadeřnictví v čp. 213 s úlevou na nájemném, vyřazení 
nepotřebného majetku, výběr dodavatele stavby kaple na hřbitově (BAUPORT  
s. r. o.), bezúplatný převod majetku od HZS Karlovarského kraje (vozidlová radiostanice), ukončení 
pronájmu nebytových prostor v čp. 132, účetní závěrka společnosti Služby města Březová a rozdělení 
zisku, zadávací podmínky veřejné zakázky Projektová dokumentace pro Revitalizaci tepleného 
hospodářství ve městě Březová. 
6. jednání 11. června – plán inventur na rok 2018, stanovení počtu členů ZM pro příští volební období 
(nadále 15 zastupitelů), knihovní řád městské knihovny, pronájem nebytových prostor v čp. 132, 
pronájem restaurace Kamenice a Bowlingcentra, podání žádosti o dotaci z projektu Česká knihovna, 
jmenování ředitelky MŠ Smetanova (Bc. Gabriela Sacherová) a ředitele ZŠ (potvrzen Mgr. Jiří Daneš), 
smlouvy o reklamě a darovací smlouva na akci Rudolecký kotlík, zadávací podmínky pro výběrové řízení 
na akci Zateplení budovy čp. 136–140 , dodatek smlouvy o dílo na přístavba výtahu (prodloužení 
termínu a změna ceny), výběr zhotovitele akce Oprava chodníku v ul. Okružní a Smetanova (František 
Rakaš, Březová) a Obnova kaple Kostelní Bříza (Roman Němec, Habartov), prodej bytu v čp. 81, 
zapojení MŠ 1 do projektu Škola hrou, odměna uvolněnému členu ZM za mimořádnou aktivitu, 
problematika budoucího zásobování teplem, výběr zhotovitele Revitalizace veřejné zeleně III. etapa 
(PROFIPARK) a Rekonstrukce restaurace Kamenice (Vasyl Levytskyy), rozdělení zlepšeného 
hospodářského výsledku školských zařízení, pronájem části nebytových prostor v čp. 138, , výběr 
zhotovitele veřejné zakázky „Oprava chodníků, ul. Okružní, Smetanova (František Rakaš, Březová), 
výběr zhotovitele veřejné zakázky Obnova kaple Kostelní Bříza (Roman Němec, Habartov), prodej bytu 
v čp. 81. 
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2. mimořádné jednání 30. července – výběr zhotovitele akce Zateplení budovy čp. 136–140 (BAUPORT 
s. r. o.) a dílčích částí akce Rekonstrukce kanalizace a rozvodů vody a sociálních zařízení v ZŠ Březová. 
3. mimořádné jednání 29. srpna – navýšení kapacity tříd v ZŠ, smlouvy na technický a autorský dozor, 
na zpracování energetického posudku a dotační management u akce Zateplení čp. 136–140 a smlouva 
o úvěru na financování této akce, výběr zhotovitele akce Investice do ZŠ Březová – vícepráce (Stavby 
Trubač Svatava). 
7. jednání 10. září – zrušení některých neaktuálních obecně závazných vyhlášek, ceník zapůjčení 
nebytových prostor v Kulturním domě, dodatek ceníku nájemného a služeb na hřbitově (vsypová 
loučka), podmínky pro zapůjčení Rudolecké stodoly, pronájem části nebytových prostor v čp. 138, 
smlouvy o reklamě a darovací smlouvy na akci Rudolecký kotlík, dodatek ke Smlouvě o partnerství  
s Mikroregionem Sokolov – východ (prodloužení platnosti), prodej půdních bytů v ul. Sklářská, výjimka 
z počtu dětí v MŠ 1 a MŠ 2, podání žádosti o dotaci na elektromobil, dodatek ke smlouvě o provozu 
MHD, uvolnění finančních prostředků na nákup herní sestavy pro MŠ 1, vyřazení majetku MŠ 1, výběr 
dodavatele tažného zařízení pro úpravu běžeckých stop (ATV MOTOCENTRUM K. Vary), podání žádosti 
o dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení, zadávací dokumentace na pořízení vysokozdvižné 
plošiny, změna dopravce MHD, závěry kontroly Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže, investiční 
záměr založení společného závodu pro rozvod tepla, finanční dar na obědy pro 3 žáky ZŠ. 
8. jednání 4. října – pravidla rozpočtového procesu pro příspěvkové organizace, petice  
k porušování nočního klidu (psí štěkot), příkazní smlouva na zpracování žádosti o dotaci, projektovou 
přípravu, výběr dodavatele a dotační management na akce Zateplení budovy hasičské zbrojnice  
a Sběrný dvůr Březová I. Etapa (SU-Consult Cheb), výběr dodavatele na stavební práce na domu čp. 
101 (V+K Hlavno), opravy chodníků Drahotín (František Rakaš, Březová) a vysokozdvižné plošiny 
(Plošiny Rybáček, Louny), navýšení kapacity ve školní družině, nabídka na dodávku el. energie, dodatek 
ke smlouvě o dodávkách plynu, vyřazení nepotřebného majetku města, dar na maturitní ples, zvýšení 
ceny za odvoz tříděného odpadu. 
9. jednání 12. listopadu – jednací řády ZM, RM, výborů a komisí, zřízení komisí a výborů pro nové 
volební období, provozní řád dovozové služby, směrnice č. 2/2018 pro výběr dodavatelů prací, dodávek 
a služeb, kompetence místostarosty města, právo nošení závěsného odznaku, rozpočty a střednědobé 
výhledy zřízených příspěvkových organizací, delegace zástupce města na valnou hromadu VSMOS  
a Sokolovské vodárenské, zápis z dílčího přezkoumání hospodaření města, informace k územnímu 
plánu, výroční zpráva o činnosti ZŠ, záměry pronájmů, pachtů a výpůjček pozemků, ukončení pronájmu 
nebytových prostor v čp. 229, pronájem nebytových prostor v čp. 131, prodej bytu v čp. 84, vyřazení 
nepotřebného majetku města, zapojení MŠ 2 projektů Personální podpora MŠ – chůva a Vzdělávání 
pedagogických pracovníků MŠ, výběr zhotovitele veřejné zakázky Projektová dokumentace 22 RD 
Štambach (Ota Szakoš), dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci Obnova kaple Kostelní Bříza (prodloužení 
termínu ukončení), odměna řediteli ZŠ za přípravu a realizaci oslav 60. výročí základní školy. 
10. jednání 10. prosince 2018 – termíny zasedání RM a ZM na rok 2019, měsíční odměny neuvolněným 
členům ZM a členům výborů a komisí, odměny aktivním občanům, prodloužení pronájmu restaurace 
v MFC, pronájem nebytových prostor v čp. 229 k vybudování bytové jednotky, prodloužení pronájmu 
garáže v čp. 120, vyřazení nepotřebného majetku, roční odměny ředitelům příspěvkových organizací, 
jmenování školské rady při ZŠ Březová (p. Šafnerová Květoslava – zástupce města, Mgr. Novotná Jana 
– zástupce pedagogických pracovníků, p. Runtová Eva – zástupce zákonných zástupců), veřejnoprávní 
smlouva o výkonu úkolů městské policie, veřejnoprávní smlouvy o zajištění požární ochrany, darovací 
smlouva na vozidlový terminál pro JSDH, smlouvy o reklamě a darovací smlouvy na ples města Březová, 
nenavyšování nájemného nebytových prostorů v roce 2019, dodatek smlouvy o dílo na akci 
Odizolování bytového domu čp. 101, zajištění MHD v měsíci lednu, smlouva o poskytování regionálních 
služeb mezi Městskou knihovnou Sokolov a Městskou knihovnou Březová, pověření vedoucího KD  
a MFC k podepisování smluv, dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci Kaple hřbitov Březová (prodloužení 
termínu předání a změna ceny), finanční dar pro NEMOS Sokolov, příprava rozpočtového provizoria, 
přijetí finančního daru pro MŠ 1 (doprava na školní výlet). 
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Činnost zastupitelstva města 
Zastupitelstvo města se scházelo na pravidelných měsíčních zasedáních (celkem deset jednání, z toho 
jedno ustavující po komunálních volbách) a také na dvou zasedáních mimořádných. Pravidelně řešilo 
běžnou problematiku v rámci své kompetence (rozpočet města a jeho úpravy, prodeje pozemků, přijetí 
či poskytnutí dotací apod.) Mezi nejdůležitější projednané záležitosti patřilo: 
1. mimořádné jednání 22. ledna – záměr účasti v projektu Interreg CENTRAL EUROPE – Realizace dvou 
vodních nádrží v obci Rudolec. 
1. jednání 29. ledna – pravidla pro prodej půdních bytů v čp. 81–84, valná hromada společnosti 
Sokolovská vodárenská, s. r. o., žádosti o dotace z rozpočtu Karlovarského kraje na podporu SDH, na 
údržbu běžeckých stop, na kulturní akce a na propagační materiály, příspěvek z rozpočtu města na 
úpravu zevnějšku činovníkům MěÚ při veřejných obřadech. 
2. jednání 26. února – odkoupení části pozemku v k. ú. Kamenice, záměr prodeje částí pozemků v k. ú. 
Kamenice, Vranov a Březová, záměr prodeje objektu čp. 34 v Rudolci (hospoda), podání žádosti  
o dotaci z rozpočtu Karlovarského kraje na pořízení dopravního automobilu a obnovu barokní kaple 
v Kostelní Bříze. 
3. jednání 26. března – rozpočet města, obecně závazná vyhláška města č. 1/2018 o místním poplatku 
za provoz systému sběru odpadů, dotace FK Olympie Březová a TJ Olympie Březová, postup a podmínky 
výběru dopravce MHD v Sokolově pro roky 2019-2028, změna účasti ve společnosti Sokolovská 
vodárenská, s. r. o. (zvýšení účasti ve společnosti nepeněžním vkladem – sítěmi pro 18 RD Výsluní), 
prodej objektu čp. 34 v Rudolci (hospoda), záměr prodeje pozemků v Kamenici, bezúplatné nabytí části 
silnice č. III/21024 v Kamenici, záměr prodeje části pozemku v Březové, valná hromada společnosti 
Sokolovská vodárenská, s. r. o. 
4. jednání 23. dubna – účetní závěrka, rozbor hospodaření a závěrečný účet města za rok 2017, 
individuální dotace AMK Březová a Pionýru Březová, prodej pozemků v Kamenici, prodloužení termínu 
pro dostavbu rodinného domu, prodej bytu v čp. 83. 
5. jednání 28. května – záměr prodeje pozemků nebo části pozemků Březové, ve Vranově  
a v Kamenici, prodej půdních bytů v ul. Sklářská, smlouva o poskytnutí dotace 202 tis. Kč z rozpočtu 
Karlovarského kraje na opravu části chodníků v ul. Okružní a Smetanova. 
6. jednání 25. června – odměna uvolněnému členu ZM za mimořádnou aktivitu nad rámec svých 
povinností, počet členů zastupitelstva pro volební období 2018-2022, prodej bytů v ul. Sklářská, prodej 
pozemků v Kamenici, uzavření smlouvy o provozu MHD se společností Ligneta autobusy, s.r.o., prodej 
pozemku u MZS k realizaci výstavby bytového domu o osmi bytových jednotkách s podmínkou 
realizace do 10 let, úkol požádat dopravní inspektorát o posouzení možnosti jednosměrného provozu 
v ulici Lesní od restaurace Start směrem na Drahotín. 
2. mimořádné jednání 3. září – přijetí úvěru ve výši 17 mil. Kč na financování zateplení budovy čp. 136-
140, dotace FK Olympie Březová na další účast mužů A v divizi, podmínky prodeje hasičského vozidla 
CAS-16 Praga (obálková metoda). 
7. jednání 24. září – obecně závazná vyhláška č. 2/2018, kterou se ruší některé obecně závazné 
vyhlášky, záměr prodeje části pozemku v k. ú. Tisová, prodej pozemků v Březové, prodej půdních bytů 
v ul. Sklářská, podání žádosti o dotaci na pořízení elektromobilu a rekonstrukci veřejného osvětlení, 
financování autobusové dopravy na Kamenici, smlouva o společném postupu obcí při zajištění dopravní 
obslužnosti, prodej hasičského vozidla CAS-16 Praga za cenu 1,3 mil. Kč obci Branná. 
Ustavující zasedání 29. října – volební řád, schválení jednoho dlouhodobě uvolněného funkcionáře ZM 
(starosta) a jednoho neuvolněného funkcionáře (místostarosta), složení slibu členů ZM, volba starosty 
města p. Miroslava Boudy, neuvolněného místostarosty města p. Jaroslava Bělíčka a členů rady města 
p. Josefa Brandla, Mgr. Michala Bedeče a p. Květoslavy Šafnerové, zřízení kontrolního a finančního 
výboru. 
8. jednání 26. listopadu – jednací řády zastupitelstva města a výborů pro volební období, zřízení výborů 
finančního a kontrolního, odvolání dosavadních předsedů a členů výborů a jmenování nových předsedů 
a členů výborů, zrušení záměru prodeje části pozemku v Březové, prodloužení lhůty pro koupi bytu 
v čp. 84 a prodej tohoto půdního bytu, valná hromada společnosti Sokolovská vodárenská, s. r. o. 
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9. jednání 17. prosince – rozpočtové provizorium pro rok 2019, termíny jednání ZM v roce 2019, 
měsíční odměny neuvolněným členům ZM, odměny aktivním občanům, veřejnoprávní smlouva  
o výkonu úkolů městské policie, veřejnoprávní smlouva s obcí Těšovice, Rovná a Dolní Rychnov o 
zajištění požární ochrany, zajištění MHD v měsíci lednu.  
Na některých jednáních byli v úvodu vedením města oceněni zasloužilí dárci krve.   
 
Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106/1999 sb. 
V roce 2018 byla MěÚ Březová doručena pouze 1 písemná stížnost, která se týkala opakovaného rušení 
nočního klidu v restauraci Budvarka. U vyřízení stížnosti bylo postupováno dle schválených pravidel  
a bylo vyžádáno stanovisko právního zástupce města a strážníka Městské policie Sokolov. Stížnost byla 
vyřízena ve stanovené lhůtě a byla klasifikována jako oprávněná. Během roku bylo řešeno starostou  
a pracovníky MěÚ také několik stížností ústních, s jejichž vyřízením byli stěžovatelé spokojeni při osobní 
návštěvě. 
 
V roce 2018 byly doručeny MěÚ Březová 3 písemné žádosti o podání informace dle zák. č. 106/1999 
Sb. Jednalo se o zaslání investičního plánu města na rok 2018, zaslání kopie smlouvy o budoucí smlouvě 
kupní na kasárna Mýtina a dále o poskytnutí informace spojené s odchytem psů a koček v katastru 
města Březová. Během roku pracovníci MěÚ poskytovali dále ústní informace občanům v mezích 
uvedeného zákona. 
 
Obecně závazné vyhlášky a směrnice 
V roce 2018 vydalo město tyto obecně závazné vyhlášky: 
OZV č. 1/2018 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů. 
OZV č. 2/2018, kterou se zrušují OZV č. 2/96 o vytvoření a použití účelových prostředků Fondu rozvoje 
bydlení, OZV č. 1/99 - dodatek k obecně závazné vyhlášce č. 2/96, OZV č. 5/2003 - Požární řád obce, 
OZV č. 3/2006 o zajišťování a ochraně veřejného pořádku. 
 
Byly rovněž vydány tyto nové směrnice: 
Směrnice č. 1/2018 - k ochraně osobních údajů. 
Směrnice č. 2/2018 - pro výběr dodavatelů prací, dodávek a služeb. 
 
Petice 
Radnice obdržela v roce 2018 petici občanů k porušování nočního klidu psím štěkotem. Rada města 
petici projednala a doporučila petentům podat podnět na přestupek – rušení nočního klidu nebo 
občanskoprávní žalobu – rušení sousedských vztahů nad únosnou míru. 
 
Komise a výbory 
Komise RM a výbory ZM pracovaly po většinu roku 2018 do komunálních voleb víceméně v 
nezměněném složení, jen do komise kulturní byla přijata nová členka Jana Pulko. 
Po komunálních volbách nové ZM zřídilo pro volební období 2018–2022 tyto výbory:  
Finanční výbor 
Předsedkyně: Šafnerová Květoslava, tajemník: Zubr Martin, členové: Mgr. Bedeč Michal, Mgr. 
Halčinská Milena. 
Kontrolní výbor 
Předseda: Boukal Lubomír, tajemnice: Musilová Libuše, členové: Ing. Pokluda Radomír, Vytisková 
Dagmar, Kročáková Marie, Kašíková Marie. 
 
Po komunálních volbách nová RM zřídila pro volební období 2018–2022 tyto komise 
Komise sociální, byty, školství 
Předseda: Mgr. Hrušková Soňa, tajemnice: Fialová Lenka, členové: Jabornická Remetová Jaroslava, 
Szoltészová Vladimíra, Mgr. Staňková Zuzana, Ph.D. Mgr. Veselá Marika. 
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Komise výstavby 
Předseda: Bc. Nikodém Martin, tajemnice: Sladká Anna, členové: Brandl Josef, Jiříček Jan. 
Komise sportovní 
Předseda: Suchý Pavel, tajemnice: Doudová Veronika, členové: Vokáč Jan, Szolár Lukáš, Brandl Tomáš, 
Bc. Kortus Petr. 
Komise pro integrované obce 
Předseda: Drenková Hana, tajemník: Semínová Jana, členové: Fülöpová Marie, Gajdoš Josef, Královec 
Jiří, Michl Marcel. 
 
Další působící kolektivní orgány v rámci struktury MěÚ: 
Redakční rada Březovského zpravodaje 
Bouda Miroslav, Bělíček Jaroslav, Zubr Martin, Kašparová Jana, Bc. Chrástková Knířová Michaela. 
Likvidační skupina 
Bělíček Jaroslav, Zubr Martin, Kašparová Jana, Werner Richard, Smíšek Petr. 
Škodní skupina 
Kašparová Jana, Sladká Anna, Bc. Fajt Jakub, Zubr Martin, Musilová Libuše. 
 
Březovský zpravodaj 
I v roce 2018 vydávala radnice informační měsíčník Zpravodaj města Březová a přidružených obcí, který 
nadále vycházel ve formátu A4 v barevném provedení. 
 

Hospodaření města 

                                           Rozpočet            Rozpočet po změnách         Skutečnost                        Plnění 

Příjmy                        85.084.554,40       104.366.380,13       116.436.226,82          111,56 % 
Výdaje            125.134.754,40        154.972.597,64       118.406.886,33           76,41 % 
Z toho investiční      40.731.000,00                 62.249.750,00       45.501.350,97                        73,09 % 

Saldo                        - 40.050.200,00              - 50.606.217,51                  - 1.970.659,51    

Hospodaření města Březová za rok 2018 skončilo mírným schodkem ve výši 1,97 mil. Kč při plánovaném 
deficitu 50,6 mil. Kč. Záporné rozpočtové saldo bylo tvořeno čerpáním úvěru na akci Zateplení čp. 136–
140 a z rozhodující části pak zapojením další části naspořených prostředků předchozích let. Příjmy byly 
tedy naplněny o 12 mil. Kč více oproti rozpočtu. Největší podíl na zlepšeném plnění příjmů mají příjmy 
daňové, kde bylo inkasováno o 6 mil. Kč více oproti rozpočtu, jde o důsledek pokračujícího velmi 
příznivého hospodářského vývoje státu, a příjmy z poplatku za skládkování, kde došlo ke zlepšenému 
inkasu též o 6 mil. Kč. Zde se však neprojevuje meziroční nárůst, ale opatrné rozpočtování tohoto 
příjmu vzhledem k jeho potenciálně nejistému inkasu. Výdaje nebyly dočerpány o celkových 35,979 
mil. Kč, v kapitálových výdajích přitom zůstalo nedočerpáno 16,78 mil. Kč, kde cca 10 mil. Kč „úspor“ 
je způsobeno pomalejší realizací některých akcí a 6 mil. Kč tvoří vytvořená a nečerpaná investiční 
rezerva, v tzv. běžných výdajích zůstalo nečerpáno 19,2 mil. Kč. Zde se především kumulativně projevily 
úspory na energiích ve všech rozpočtových střediscích, dále např. některé prozatím nerealizované akce 
provozního charakteru, nečerpání řady rezerv a v řadě středisek došlo z různých příčin k významným 
úsporám či nečerpání ve více položkách, rozpočtovaných často s preventivní rezervou. Plánované 
opravy a údržbové práce (zejména bytový a nebytový fond, komunikace aj.) však prováděny byly a zde 
byl rozpočet prakticky vyčerpán. I rok 2018 bude patřit k rekordním z hlediska počtu rozpracovaných 
akcí. Stavebně-technicky, rozpočtově i účetně je to však velmi náročné a řada akcí tak i v roce 2018 
z nejrůznějších, vesměs však objektivních důvodů či kvůli záměrné etapizaci, částečně „přetekla“ do 
rozpočtového roku 2019 i následujících. 
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Stavy prostředků na bankovních účtech 
 
Běžné účty     1. 1. 2018         31. 12. 2018 
Celkem            65.672.486,91 Kč                   70.041.694,76 Kč 
 
Majetek 
V roce 2018 došlo k největšímu navýšení aktiv zejména v položce Stavby (cca 16 mil. Kč), kdy byla 
aktivována do majetku mj. technická zhodnocení zateplených objektů (čp. 120, 121) a několik menších 
investic stavebního charakteru. U samostatných věcí se pak projevuje navýšení nejvíce v pořízení 
nového hasičského vozu za cca 7 mil. Kč. Další realizované investice nebyly k 31. 12. 2018 ještě 
dokončeny.   
 
Závazky, úvěry 
V roce 2018 došlo k předpokládanému splacení úvěru na akci Zateplení čp. 120 a 121 (8,9 mil. Kč),  
a naopak byl opět přijat nový „překlenovací“ úvěr pro předfinancování akce Zateplení domu čp. 136-
140 s očekávanou dotační podporou, který bude z přijaté dotace splacen v roce následujícím (čerpáno 
14,8 mil. Kč). Jinak patří do závazků mj. zbývající splátky odkoupeného nemovitého majetku v K. Bříze 
(zámeček atd., rozloženo ještě do 2 let, zbývá splatit 1,5 mil. Kč). 
 
Pohledávky 
K nejvýznamnějším patří pohledávky na nájemném za byty vč. služeb: dluh 1,6 mil. Kč (2017: 1.7 mil. 
Kč), na nájemném za nebytové prostory: dluh 340 tis. Kč (2017: 260,9 tis. Kč) a pohledávky za odpady 
218,7 tis. Kč (2017: 238,9 tis. Kč).  
 
Cenné papíry, podíly ve společnostech  
Město nevlastní žádné cenné papíry. Majetkový podíl má město v Sokolovské vodárenské s.r.o. (účetní 
hodnota 31,3 mil. Kč, 2,85 %, navýšení vlivem nového vkladu vodohospodářského majetku – vodovodu 
a kanalizace k RD Výsluní a převzatého VH majetku na Drahotíně) a ve firmě Služby města Březová, 
s.r.o. (200.000,00 Kč, 100 %). 
 
Investice  
Největší investicí v roce bylo zateplení domu čp. 136-140 na nám. Míru, které přišlo na 14,8 mil. Kč. Na 
tuto akci má město příslib dotační podpory. Za 7,3 mil. Kč byl, rovněž s dotační podporou státu, pořízen 
nový hasičský vůz. Zahájena byla výstavba kaple v areálu městského hřbitova, tato akce stála v roce 
2017 zatím 6,3 mil. Kč. Na budově MěÚ byl nákladem 3,7 mil. Kč přistavěn již dlouho plánovaný výtah. 
Další práce na rekonstrukci kamenické restaurace (zejm. výstavba apartmánů) přišly na 3,5 mil. Kč.  
3,2 mil. Kč bylo zaplaceno na akci s názvem Investice do ZŠ Březová. Tato akce bude rovněž podpořena 
dotací a zahrnuje zejm. zbudování nové žákovské kuchyňky a polytechnických dílen, přístavbu výtahu 
na budově 1. stupně a oplocení areálu hlavní budovy. Na stadionu FK Olympie byly realizováno 
zastřešení tribuny nákladem 1,7 mil. Kč. Pokračovalo splácení areálu bývalého zámečku v K. Bříze  
(1,5 mil. Kč) a budování dalších přístřešků na popelnice (721 tis. Kč). S dotační podporou bylo pořízeno 
nové tažné zařízení pro úpravu běžeckých stop za 620 tis. Kč. Dále probíhala mj. další etapa opravy 
oplocení obou mateřských škol, doplácely se práce na zateplovacích akcích z předchozího roku, byly 
obnoveny dožité velkoobjemové kontejnery či pořízena některá nová technika (elektro tříkolka pro 
MH, kopírovací stroje pro odbor SMM a pro MFC, či podlahový mycí stroj do DPS), v neposlední řadě 
byly též odkoupeny od ŘSD vnitřní prostory obou kruhových objezdů pod Březovou či byla hrazena 
projektová příprava akcí plánovaných do dalších let.  
 
Hospodářská činnost  
Město hospodářskou činnost neprovozuje. 
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Přijaté dotace 
I v tomto roce město získalo několik významných investičních dotací. Z rozpočtu EU a MMR to byly 
dotace na zateplení čp. 120 (MMR 92,5 tis. Kč, EU 1,85 mil. Kč) a na zateplení čp. 121 (MMR 61,6 tis. 
Kč, EU 1,2 mil. Kč). Z MMR dále přišla největší dotace – 4,96 mil. Kč na pořízení hasičského vozu Tatra, 
dále 2,4 mil. Kč na opravu komunikací v ulici Sklářská a 310 tis. Kč na pořízení nového tažného zařízení 
na úpravu běžeckých stop. Radnice dále obdržela „běžné“ provozní dotace ze státního rozpočtu na 
výkon státní správy či na zajištění volby prezidenta a komunálních a senátních voleb. Stát opět přispěl 
částkou 150 tis. Kč na zajištění akceschopnosti jednotky SDH. Z rozpočtu kraje se v tomto roce podařilo 
získat dotaci na opravu chodníku v ul. Okružní (202 tis. Kč), na opravu kaple v K. Bříze (200 tis. Kč), dále 
na provoz běžeckých stop (25 tis. Kč), na kulturní akce (50 tis. Kč) a na propagační materiály (40 tis. Kč). 
Obce Dolní Rychnov, Rovná a Těšovice přispěly 175 tis. Kč na zajištění požární ochrany. Dále radnice 
obdržela celou řadu finančních darů či úhrad za reklamu od podnikatelských subjektů na pořádání 
některých významných kulturních akcí, jako jsou Ples města Březová či Rudolecký kotlík a městská 
knihovna ještě obdržela dar 5 tis. Kč z krajského rozpočtu za získání titulu Knihovna roku. 
 
Poskytnuté dary a dotace 
Město nadále formu dotace nebo finančního daru podporovalo nejrůznější zejména místně činné 
sportovní kluby, zájmové spolky a další veřejně prospěšné neziskové subjekty. Dále byly v roce 2018 
dle jednotlivých usnesení RM poskytnuty příspěvky fyzickým osobám na částečnou úhradu nákladů 
pohřbu rodinného příslušníka (celkem 36 tis. Kč), na nově narozené děti (celkem 26 tis. Kč), dle 
dlouhodobě platných pravidel pak seniorům na čipové karty MHD (celkem 8,5 tis. Kč), vstupné do 
bazénu v Sokolově (1,8 tis. Kč), či na obědy v ŠJ Březová (celkem 62,7 tis. Kč). Nejvyšší podpora  
z rozpočtu města směřovala TJ Olympie Březová na vybavení a činnost – 267,3 tis. Kč, FK Olympie 
Březová na činnost, vybavení a účast v divizní soutěži – 785 tis. Kč, na pokračování účasti družstva Mužů 
A v divizní soutěži – 398 tis. Kč, AMK Březová na soutěž ME a P ČM – 80 tis. Kč, Trial Teamu Březová na 
organizaci M ČR a MS v trialu – 50 tis. Kč, rovněž byla hrazena dotace na činnost městské policie Sokolov 
na Březové (170 tis. Kč) a mimořádný pak byl např. dar pro NEMOS Sokolov – 10 tis. Kč. 
      

Kulturní a společenský život 

Kulturní akce, Kulturní dům 
Bohatou kulturní nabídku opět z valné části organizačně zajišťoval tým pracovníků Kulturního domu  
a částečně ještě také komise kultury, která však již po podzimních komunálních volbách nebyla nově 
ustavena, neboť její funkce postupně přešla na profesionální pracovníky KD a MFC. Kulturní rok zahájil 
9. ledna ochotnický soubor Jirásek z Nejdku s komedií „Cyrano v Buffalu“. Ples města se konal  
26. ledna, hlavním hostem byla dívčí skupina HOLKI a pražští zpěváci Tomáš Löbl a Genny Ciatti, 
večerem provázela taneční kapela Koala Band. V únoru se konal Rybářský ples (23.), ve spolupráci se 
ZŠ byly opět uspořádány oslavy Masopustu (6. února, dospělé tentokrát v prostorách restaurace bavila 
herečka a zpěvačka Pavlína Filipovská a tradičně Březováček), kinosál pak vyprodala talk-show 
„Minipárty“ se známými osobnostmi Karlem Šípem a Josefem Aloisem Náhlovským a ve spolupráci 
s městem uspořádal svůj již druhý koncert rodák z Březové Matěj Chmelenský. Březen nabídl 13. ročník 
Setkání harmonikářů, v kinosále a na malém sále se za velkého zájmu veřejnosti uskutečnila přednáška 
„Jawa kolem světa“ s cestovatelem Pavlem Suchým, který jako první na světe objel celý svět na 
motorce. V dubnu se v kinosále předvedl ochotnický divadelní soubor Kapsa s pohádkou pro děti  
„O Budulínkovi“, 30. dubna nemohlo chybět každoroční Stavění máje a pálení čarodějnic, které 
hudebně doprovodil místní Březováček a kapela Martin Čarný Band. V květnu se v prostorách KD 
uskutečnila besídka MŠ 2 ke Dni matek, další ročník Setkání plastikových modelářů a divadelní 
představení „Tlustý prase“. Zorganizovány byly tradiční oslavy Dne dětí s tématem Cesta kolem světa, 
které navštívilo několik stovek dětí nejen z Březové. Závěr května patřil tradičně slavnostnímu Kácení 
májek na Březové i v okolních integrovaných obcích. V červnu nabídl kulturní dům své prostory pro 
doprovodný kulturní program v rámci ME v biketrialu, vystoupily kapely Liberate a Pink Revival 
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Blansko, v prostorách amfiteátru se odehrálo i slavnostního zahájení a vyhlašování výsledků. Kulturní 
komise uspořádala v červnu zájezd na muzikál „Muž se železnou maskou“ a zájezd pro děti do 
zábavního parku Plohn v Německu. V červnu se konal též další ročník country-folk festivalu Rudolecký 
kotlík a Festival dechových hudeb Březová, uskutečnilo se divadelní představení souboru Lupínek, 
nechybělo pasování školáků (MŠ I.), koncert ZUŠ Sokolov a každoročně se v prostorách KD a MFC 
odehrávají také akce ZŠ ke konci školního roku (poslední zvonění, závěr školního roku v amfiteátru). 
Dne 21. července se uskutečnily tradiční „Kamenické letní slavnosti – Pouť ke kapli sv. Máří 
Magdalény“, kde vystoupil dechový orchestr Březováček a skupiny Spektrum a How-wada.    
11. ročník Březovské metalové noci proběhl v areálu Výsluní 25. srpna, od 8. srpna do 21. září probíhala 
na malém sále Kulturního domu výstava „Průmysl se představuje veřejnosti“, kterou pořádala MAS 
Sokolovsko a v rámci této akce proběhl 1. září také celodenní program „Konec prázdnin – Za poklady 
Slavkovského lesa“. 17. září navštívili Březovou tvůrci a herci z nového českého filmu „Po čem muži 
touží“ A. Polívková, L. Šteflová, R. J. Müller a režisér, sokolovský rodák Rudolf Havlík, vyprodanému 
kinosálu byl tento film promítnut ve speciální předpremiéře. Jen o den později zavítali na Březovou 
další známé osobnosti – v zábavném pořadu „S kamarádem do deště“ to byli herci Lukáš Vaculík a Jitka 
Sedláčková. 15. září pořádala kulturní komise zájezd pro starší děti do zábavního parku Geisselwind 
v Německu. I v roce 2018 uspořádala kulturní komise poznávací zájezd pro veřejnost, tentokrát to byla 
6. října návštěva zemského hřebčince Písek a zámku Hluboká nad Vltavou. Na 2. říjen připravil Kulturní 
dům novinkovou akci u příležitosti Mezinárodního dne seniorů, kdy během komponovaného 
kulturního programu vystoupil známý zpěvák a herec Josef Zíma, na akci zahrál také domácí 
Březováček. Dne 16. října se uskutečnilo další divadelní představení – komedie „Sousedé“ od 
ochotnického souboru Konvalinky ze Sokolova. V pondělí 29. října se v malém sále konalo ustavující 
zasedání nově zvoleného zastupitelstva města Březová. 3. listopadu se v KD konal další ročník dětské 
pěvecké a hudební soutěže Březovský lístek, 6. listopadu proběhlo divadelní představení „Hexenšus“  
s řadou známých herců jako Lukáš Langmajer, Miluše Bittnerová, Daniel Rous, Hana Čížková apod. Při 
příležitosti oslav 60. let od založení březovské základní školy se konal 9. listopadu v sále MFC Ples 
Základní školy. Loutkové divadlo Kahánek z Habartova u nás na Březové odehrálo v listopadu loutkovou 
pohádku „Drak Pucifous“. V závěru roku nechyběly tradiční akce jako Předvánoční posezení 
s dechovkou Březováček (1. 12.), První adventní neděle na kapli sv. Máří Magdalény v Kamenici 
s vystoupením sboru Cubitus a dechovky Březováček, tradiční Mikulášská nadílka s programem 
v areálu „Výsluní“, zájezd na adventní trhy pořádaný kulturní komisí (v roce 2018 do Prahy). Dne  
9. prosince zahrál pohádku „Advent“ místní dětský divadelní soubor Lupínek a hlavní kulturní 
prosincovou akcí byl Vánoční koncert se známým českým zpěvákem Zbyňkem Drdou (11. 12). Spolu 
s ním na Březové vystoupily také dětské pěvecké sbory Harmonie a Canticorum Gaudium a ZUŠ Choir 
Melodie z Kraslic, Lokte a Horního Slavkova. Své vánoční posezení s muzikou uspořádala v loutkovém 
sále Kulturního domu i ZUŠ Sokolov – pobočka Březová a své vánoční besídky uspořádaly v kinosále 
také obě březovské mateřské školy. Tradičním završením kulturního roku v Březové bylo štědrovečerní 
setkání občanů u vánočního stromu s vánočními koledami.  
 
Kino Admira 
Kino Admira navštívilo během 132 promítnutých filmů za rok 2018 celkem 2.766 diváků, tedy 
v průměru téměř 21 diváků na jeden film. 
 
Partnerství Březová – Pausa 
Partnerská spolupráce s městem Pausa nadále probíhala jednak na poli sportovním (již tradiční 
bowlingový turnaj na Březové a kuželkový turnaj v Pause), zástupci naší radnice se též v Pause opět 
zúčastnili vyhodnocení sportovců roku a jejich letních slavností. V rámci slavností se konala netradiční 
soutěž ve čtyřboji (házení kladivem, ocelovou koulí, železnou cihlou a přírodní kuželky) a přetahování 
lanem. V těchto soutěžích byli účastníci rozděleni na ženy a muže a dále na věkové kategorie. Umístění 
našich závodníků v disciplíně „přírodní kuželky“ bylo následující - muži 46–65 2. místo (Petr Kašpar), 
ženy 50–60 3. místo (Jana Kašparová), muži 65–75 3. místo (Pavel Suchý), ženy 55–65 2. místo (Růžena 
Szolarová), ženy 35–45 3. místo (Darina Schneiderová), muži 35–45 2. místo (Martina Valdman), muži 
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35–45 3. místo (Petr Čako). V přetahování s lanem skončila Březová na 4. místě. Nejlepším 
tlumočníkem byl zvolen Petr Janus. Tato netradiční mezinárodní soutěž byla velice úspěšná. Delegace 
z Pausy opět nechyběla na našem Městském plese nebo také na námi pořádaném Mistrovství Evropy 
v Biketrialu. 
 
Dechový soubor Březováček 
Na domácí půdě byl Březováček opět pravidelně aktivním účinkujícím např. při Stavění a Kácení máje, 
zahrál při Pouti ke kapli sv. Máří Magdalény, na Masopustu, v rámci adventu na Kamenici či na náměstí 
v rámci Štědrého dne. Soubor rovněž s městem spolupořádal 3. ročník Festivalu dechových hudeb, na 
kterém samozřejmě také účinkoval. Na Mistroství Evropy v biketrialu svým vystoupením spolu  
s mažoretkami podtrhl slavnostní atmosféru začátku akce.  
 
SPOZ 
SPOZ pokračoval v tradici vítání nových občánků. 
 
Kultura v integrovaných obcích 
Z aktivit v našich přidružených vsích stojí především za zmínku pravidelný kulturně-společenský život 
organizovaný aktivisty z Rudolce, kteří zde opět uspořádali celou řadu aktivit jak pro místní obyvatele 
(Stavění a Kácení máje, Den dětí, různé kulinářské soutěže apod.), tak také tradiční a velice úspěšnou 
nadregionální akci pro širokou veřejnost Rudolecký kotlík. Ten se konal 16. června a účastnily se jej 
jako vždy mj. celorepublikově známé country a folkové kapely. 
 
Setkání Březových 
Dne 27. července se tak jako každý rok vydala výprava březovských sportovců – fotbalistů a volejbalistů 
– do daleké Březové u Opavy, aby zde reprezentovala naše město v rámci dalšího ročníku Setkání měst 
a obcí se společným názvem Březová. Setkání se letos zúčastnilo celkem devět Březových včetně té 
slovenské Brezové pod Bradlom. Naši Březovou reprezentovali tradičně zástupci fotbalistů, kdy náš 
tým byl složen hráči z divizního družstva „A“ a také ze zástupců dorostu, celý fotbalový tým vedl divizní 
trenér Petr Peterka. Volejbalový tým byl tentokrát oproti předchozím ročníkům účasten jen jeden  
a vedl jej Lukáš Szolar. Hasičské družstvo se rekrutovalo z březovské dorostenecké omladiny, a to pod 
vedením Tomáše Katzera. Bez nadsázky lze říci, že přístup účastníků byl letos snad historicky 
nejobětavější, nejzodpovědnější. Svědčí o tom absolutně pohodová atmosféra (a to i v nočních 
hodinách), a také celkové výsledky. Fotbalisté po úporných bojích letos svůj turnaj vyhráli, naši 
volejbalisté skončili na druhém místě, kdy k prvenství tentokrát chyběl kapánek sportovního štěstíčka, 
a velkým překvapením bylo vítězství našich hasičských dorostenců, kteří se utkali se svými dospělými 
konkurenty a dokázali celý turnaj vyhrát. Přestože věkově byla naše letošní výprava jednou  
z nejmladších, dosáhla historicky zřejmě nejlepších výsledků. Ale tak jako vždy, na takovéto akci nejde 
primárně o to, že je někdo první a někdo druhý, ale že měli účastníci možnost setkat se se svými 
protějšky, často dlouholetými přáteli z celé republiky. Po večerním vyhodnocení následoval kulturní 
program s živou hudbou do pozdních nočních hodin.  
 
Dětské divadlo Lupínek 
Rok 2018 byl pro dětský divadelní soubor Lupínek z Březové již 23. rokem činnosti. Za tuto dobu uvedl 
soubor celkem 23 pohádkových her, z toho 13 původních a 10 upravených dle možností souboru. Tím 
mimo jiné prošlo za celou dobu činnosti od roku 1995 neuvěřitelných 105 dětí. V roce 2018 nacvičil 
soubor nejprve pohádku Trampoty s princeznami aneb Není škola jako škola a dále vánoční program 
Advent a Hra o narození Ježíše Krista. A na závěr Betlémskou muziku. S první pohádkou děti vystoupily 
nejprve v červnu v DOP v Dolním Rychnově, dále na Březové pro veřejnost, pro obě MŠ a 1. stupeň ZŠ. 
Nakonec soubor zavítal na zámek Kozel, kde zahrál v rámci oslav Dne dětí. Zde s touto pohádkou 
vystupoval již podruhé (poprvé v roce 2003).  S vánočním programem, který ze začátku připomněl 
uplynulých 100 let od založení Československé republiky a posléze samotným Adventem a Hrou  
o narození Ježíše Krista, zakončenou Betlémskou muzikou, zpříjemnil soubor adventní čas v domácím 
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kinosále nejprve březovské veřejnosti, dále dětem z obou MŠ a 1. stupni ZŠ Březová. O 3. adventní 
neděli zahrál ještě soubor veřejnosti v Kulturním domě v Kraslicích.  
 
Knihovna 
V roce 2018 měla knihovna zaregistrováno 380 čtenářů, z toho 114 čtenářů ve věku do 15 let,  
a v průběhu roku navštívilo knihovnu necelých 10 000 lidí, kteří si vypůjčili 29 934 titulů. Do knihovního 
fondu bylo pořízeno 993 nových knih a audioknih. I rok 2018 byl bohatý na množství besed, setkání se 
zajímavými lidmi a každoročně pořádaných tradičních akcí. V lednu se děti z mateřské školy ponořily 
do světa sov, v únoru v knihovně trávili žáci osmé třídy hodiny českého jazyka a prvňáčci přišli do 
knihovny besedovat o abecedě, v březnu se konala tradiční soutěž ve čtení Nekoktám čtu! Kočičí 
mejdan s dětmi z mateřských škol, Velikonoční vyrábění pro ženy a v neposlední řadě Velká noc  
s Andersenem. V dubnu navštívil knihovnu český autor sci-fi Jiří Walker Procházka, v květnu se tradičně 
promítal film ke Dni matek, červen byl ve znamení čtenářských dílen s nakladatelstvím Thovt pro žáky 
naší školy a nechybělo Pasování prvňáčků na čtenáře. V říjnu to byla další návštěva ilustrátora knížek 
pro děti Adolfa Dudka a dále autorky dětských knížek Zuzany Pospíšilové, v listopadu si děti z MŠ 
zahrály na Bořka stavitele a proběhlo tradiční vánoční vyrábění pro ženy a nesměla chybět tradiční akce 
Deváťáci čtou prvňáčkům. V roce 2018 se knihovna přihlásila do soutěže “Kde končí svět“, kde měla 
vítěze ve výtvarné části, představila se i v dramatické sekci se scénickým čtením pohádky. A jako každý 
rok se knihovna spolu s dětmi z MŠ a ZŠ zúčastnila výtvarné soutěže „Lesy kolem nás“ a celým rokem 
opět provázela mj. akce „Škola naruby“ nebo série besed připravených pro děti z MŠ.  I v roce 2018 
byly v prostorách knihovny a vedlejšího vestibulu kulturního domu nainstalovány výstavy prací dětí 
MŠ, ZŠ a ZUŠ. Vánoční výzdobu knihovny i v tomto roce podtrhla výstava vánočních svítících domků 
paní Šůsové a nádherně zdobené vánoční stromky. V tomto roce získala naše knihovna ocenění jako 
Nejlepší knihovna Karlovarského kraje. 
 

Sport 

TJ Olympie Březová 
V tomto roce pracovalo v TJ Olympie 9 oddílů: badminton, futsal, kondiční cvičení, volejbal muži, 
volejbal ženy, RTV muži, sportovní gymnastika, tenis a zápas. Registrovaných členů bylo 119. 
Svou činnost jsme zaměřovali nadále na pravidelné tréninky, účast na soutěžích v rámci okresu, kraje 
a ČR. V tomto roce nás bohužel navždy opustil p. Ing. Frank, který práci pro TJ Olympie věnoval dlouhá 
léta. Došlo ke změně cvičebních prostor, dosud námi využívaná tělocvična TJ Olympie byla po dlouhých 
jednáních přenechána oddílu karate. Naše oddíly budou nadále cvičit v prostorách internátu, 
tělocvičně ZŠ a hale MFC. 
Oddíl tenisu - Vedle zaběhlých soutěží se podařilo nadále získávat děti pro tento sport. S úspěchem se 
setkávala tenisová školička pro nejmenší tenisty. Družstvu Březová B se podařilo ve 2. lize Davis Cupu 
KV kraje vyhrát a zajistit si tak účast v 1. lize. V Master Cupu za rekordní účasti 54 hráčů obsadil Tomáš 
Makovický 8. místo a Miroslav Šíma 10. místo. Úspěšně jsme reprezentovali město také v Zimní lize. 
Oddíl futsalu – FC Rudolec - Pod vedením Jana Drenky pořádal oddíl opět Novoroční turnaj za účasti 8 
družstev. Aktivně se oddíl zapojoval do aktivit obce Rudolec, pomáhal organizovat akce pro veřejnost. 
Úspěšný byl také pořádaný turnaj ve stolním tenisu. Ve futsalové lize oddíl obsadil konečné 5. místo. 
V červenci se zúčastnil turnaje v Jáchymově, kde za účasti 10 družstev obsadil 4. místo. 
Oddíl zápasu - V roce 2018 se členská základna oddílu stabilizovala, podařilo se pokračovat v jeho práci 
a zúčastnit se soutěže v Litvínově. Nejúspěšnějšími závodníky byli P. Sacher a A. Nikodém. Dne 28. 
dubna pořádal v sále MFC oddíl Velkou cenu Březové v zápase řecko-římském. Jednalo se o oblastní 
kolo soutěže dětí a žáků, kterého se zúčastnilo 62 závodníků z 8 oddílů. Březovské barvy hájili Michal 
Kastl a Lukáš Eckert, kteří ve své kategorii obsadili první místa. Březovským zápasníkem, který startoval 
za TJ Jiskra Nejdek a obsadil také první místo, byl Adam Nikodém. 
Oddíl volejbalu - Na jeho práci se podílelo 15 aktivních hráčů. Oddíl se účastnil v krajské volejbalové 
lize. 
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Sportovní gymnastika - Vítězství ve školních soutěžích pořádaných Asociací školních sportovních klubů 
bylo dobrým startem do úspěšného celého roku. 1. místo v krajské soutěži České asociace Sport pro 
všechny nás posunulo opět do republikového finále. Účast na této soutěži konané v Třeboni byla pro 
nás nejen úspěchem, ale i odměnou. V mezinárodní soutěži „Chebská bradla“ si přivezla bronzovou 
medaili Marie Wagnerová. Gymnastickým zážitkem byla pro nás krajská soutěž ke Dni dětí v Chodově, 
kde byly naše gymnastky vyhodnoceny jako nejlepší na všech nářadích. 
Kondiční cvičení - Pod vedením pí. M. Peterkové se scházely ženy tohoto oddílu pravidelně již mnoho 
let. Věnovaly se nadále pohybu pro zdraví a radost. 
Další oddíly se věnovaly svému sportu na rekreační úrovni. Oddíl RTV mužů se pravidelně scházel  
v počtu 12–14 hráčů. Účastnil se volejbalových turnajů pro neregistrované pořádaných v okrese 
Sokolov. Na konci roku pořádal Mikulášský turnaj. Tradicí bývá prosincové loučení se sezónou  
v bowlingovém centru na Březové. 
 
FK Olympie 
Muži A svou první sezónu v divizi zakončili na 7. místě s 46 body a skóre 56:58, nejlepším střelcem byl 
David Vaněček s 18 góly. Za zmínku stojí několik odehraných utkání, ve kterých za klub nastoupila 
fotbalová osobnost Pavel Horváth. V novém ročníku byla Olympie zařazena do skupiny B, kde byla 
spousta atraktivních soupeřů a po podzimní části skončili muži A na 7. místě s 26 body a skóre 20:18. 
Trenérem byl Petr Peterka, asistentem David Vaněček. Muži B již tradičně hráli I.A třídu a sezónu 
zakončili na 8. místě s 38 body a skóre 69:62, nejlepším střelce byl Tišl Marek s 21 góly. Po podzimní 
části nového ročníku byli na 12. místě s 11 body a skóre 21:44. Za B mužstvo nastupovali pravidelně  
i dorostenci, trenérem byl Václav Zeman. Dorost odehrál první sezónu v krajském přeboru, kde obsadil 
3. místo s 35 body a skóre 79:59. Nejlepším střelcem byl Bendík Václav s 22 góly. Do nové sezóny se po 
odchodu některých hráčů do vyšší kategorie muselo přistoupit ke spojení s Citicemi. Po podzimní části 
byl dorost 9. místě s 9 body a skóre 37:47. Trenérem byl Milan Rozmahel. Starší žáci hráli okresní 
přebor také ve společném družstvu s Citicemi a po skončení sezóny skončili na 7. místě s 33 body  
a skóre 68:36. Nejlepším střelcem byl Nikolaj Sarkisov s 31 góly. V nové sezóně byli na 3. místě s 25 
body a skóre 37:16. Trenéry byli Vladimír Hora a David Peřina. I mladší žáci hráli okresní přebor jako 
společné družstvo s Citicemi a po skončení sezóny skončili na 6. místě s 37 body a skóre 103:75. 
Nejlepším střelcem byl František Krauz s 20 góly. Trenérem byl Vladimír Hora a David Peřina. Do nové 
sezóny družstvo jako trenér převzal Miroslav Bubanec a po podzimní části byli mladší žáci na 7. místě 
s 18 body a skóre 50:48. Starší přípravka hrála okresní přebor, kde získala 1. místo s 68 body a skóre 
254:101. Nejlepším střelcem byl Kryštof Majnek s 46 góly. Pro děti to byl velký úspěch. V nové sezóně 
byli po podzimní části na 3. místě s 18 body a skóre 22:15. Trenérem byl Miroslav Bubanec a asistentem 
Petr Brláš. Mladší přípravka také hrála OP a skončila na 5. místě s 41 body a skóre 184:171. Nejlepším 
střelcem byl Kryštof Majnek se 77 góly. Do nové sezóny vstoupila se začínajícími hráči a skončila na 
průběžném 8. místě s 9 body a skóre 15:25. Trenéry byli Petr Brláš a Marcela Kovaříková. V tomto roce 
na Olympii začala přestavba schodiště a výstavba nové zastřešené tribuny. Výbor pracoval v novém 
složení: Petr Kortus – předseda, Petr Peterka, Miroslav Bubanec, Václav Zeman, Zdeněk Zeman, Alexej 
Kovačík, Miroslav Procházka. 
 
Rekreační minigolf 
V areálu venkovního amfiteátru KD a MFC pokračovalo od května do září v provozu minigolfové hřiště, 
které návštěvníkům nabízí 14 drah tzv. hobbygolfu.  
 
Benchpress – Olympie Fitness Březová 
Klub i v roce 2018 pokračoval v aktivní činnosti. V tomto roce se od 14. dubna do 1. prosince konal 
Bench press Tour celým Karlovarským Krajem (Sokolov, Karlovy Vary, Cheb, Mariánské Lázně  
a Chodov). Březovský Karel Kopal se zúčastnil všech pěti závodů, ze kterých nasbíral body a celkově se 
stal druhým nejlepším závodníkem z celkem 50 zúčastněných. Jiří Šlonc se zúčastnil jednoho závodu 
v Chodově, kde obsadil 3. místo ve váze do 100 kg. Dne 23. června se konal 9. ročník Kaceřovského 
Benchpressu, kde za Olympii Březovou soutěžil Karel Kopal ve váhové kategorii do 85 kg, celkem v této 
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kategorii soutěžilo 6 borců a Karel výkonem 180 kg svou kategorii vyhrál. V absolutním pořadí všech 
kategorií zde byl Karel druhý. 
 
Komise sportu 
Komise sportu uspořádala pro veřejnost všechny tradiční sportovní akce, ke kterým patří mj. Novoroční 
či Podzimní výšlap, Cyklovýšlap do Chodové Plané a Podzimní cyklovýšlap, Turnaj ve stolním tenise  
O vánočního kapra, mnohé bowlingové turnaje a rovněž spolupracovala při pořádání řady akcí  
s místními sportovními kluby. V restauraci KD se uskutečnil šipkový turnaj amatérů. 

 
Timbersport – soutěž dřevorubců 
Dne 9. června se historicky poprvé u nás na Březové a zároveň v Karlovarském kraji představila zcela 
nová aktivita, a to soutěž dřevorubců Timbersport. Soutěžící v různorodých časových limitech soutěžili 
například v přesekání kulatiny, řezání motorovou či ruční pilou. Jednalo se o jeden z přípravných 
„campů“ budoucí reprezentace, kdy se poté závodníci účastnili několika soutěží v ČR, z jejichž výsledků 
vzešli budoucí postupující na ME a posléze MS. Organizačně tuto akci v Březové kompletně 
zabezpečoval reprezentant České republiky v tomto sportu Martin Komárek. Ten v den konání již  
v brzkých ranních hodinách vystavěl se svým týmem zázemí pro soutěžící i diváky za požární zbrojnicí 
na Výsluní. Postupně během dne dorazily početné zástupy diváků. Akcí provázel vynikající moderátor, 
který přispěl k atmosféře opravdové dřevorubecké show, a návštěvníci měli příležitost zhlédnout 
opravdu nebývalé sportovní výkony. Předvedené výkony byly leckdy pro přihlížející až nepochopitelné 
a někdy až žasli, co všechno lze za minimální čas přeříznout, přesekat. 
 
Březovský prak 
Březovští prakisté zahájili další sezónu. I v tomto roce se zúčastnili seriálu deseti soutěží M ČR, několika 
volných, nemistrovských soutěží, dále soutěže evropského šampionátu (červen, Kralupy nad Vltavou) 
a letos dokonce také soutěže mistrovství světa, kdy se ve dnech 21.–24. 6. 2018 zúčastnilo devět 
zástupců březovského praku prvního MS v této disciplíně v italském městě Gualdo Tadino. Jednalo se 
o vůbec první mistrovství světa ve střelbě z praku. Březovští prakisté, kteří patří ke špičce v rámci ČR, 
měli možnost se poměřit se zahraniční konkurencí z Evropy a z celého světa. Soutěž probíhala několik 
dní a dle výsledkových listin bylo evidováno 173 střelců z celého světa. Evropští střelci se již celkem 
znali z předchozích evropských šampionátů, na italské MS se dále vypravili střelci z USA, Číny, Brazílie, 
Mexika či Indie. Mistrem světa se dle předpokladů stal reprezentant Číny, Chengliang Liu. Jinak 
kralovali Číňané a Španělé. Z našich střelců se nejlépe umístil Ladislav Truhlář na 25. místě. V ženách 
Anička Dušková na pátém a Pavlínka Hiblerová na desátém místě. Každá země postavila rovněž dvě 
čtyřčlenná družstva. V družstvech zvítězili Španělé před Číňany a třetími Italy. Naše družstva se umístila 
na slušném devátém a patnáctém místě. 
Březová pořádala tradiční Velikonoční prakiádu (ani zde nenechal březovský střelec Ladislav Truhlář 
nikoho na pochybách, že je ze střelců nejlepší). Ve výsledkové listině Velikonoční prakiády obsadili 
březovští střelci všechny pozice až do sedmého místa.  
Vyvrcholením celoročního snažení pak bylo pro všechny prakisty finále Mistrovství ČR ve střelbě  
z praku, které se konalo u nás na Březové 24. listopadu. V tento den si dala v sále MFC Březová 
dostaveníčko kompletní střelecká elita České republiky. Zde se v konečném důsledku rozhodovalo  
o tom, kdo se stane nejlepším střelcem České republiky, tedy Mistrem ČR, a to v kategorii mužů i žen.  
V konečném zúčtování potvrdil titul Mistra ČR Ladislav Truhlář a Březováci obsadili v závěrečné tabulce 
pozice až do 5. místa. Druhým nejlepším střelcem ČR tak byl v roce 2018 Pavel Rozmuš, na 3. místě 
skončil Karel Berka, na 4. místě skončil Jan hruška a na 5. místě Jan Daniš.  
Ani březovské ženy se však nenechaly v letošním ročníku zahanbit, kdy v celém seriálu v kategorii žen 
na 2. místě skončila Pavlína Hiblerová a na 3. místě se umístila Anna Dušková.  
 
AMK – Klub biketrialu – Mistroství Evropy 2018 
Dne 2. 6. se konalo Mistrovství Evropy v biketrialu, které se mimo jiné odehrávalo i ve venkovním areálu 
KD a MFC (zahájení, vyhodnocení, bohatý kulturní program). Soutěžní ráno bylo ve znamení 
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slavnostního nástupu národů s doprovodným kulturním programem, o který se postaral zejména 
březovský dechový soubor Březováček, který svým vystoupením spolu s mažoretkami podtrhl 
slavnostní atmosféru začátku akce. Od desáté hodiny pak již byli odstartováni jednotliví jezdci.  
Celou soutěž provázelo příznivé počasí, které přilákalo mnoho diváků a fandů biketrialového sportu, 
kteří mohli zhlédnout často až kaskadérské umění nejlepších jezdců na jednotlivých úsecích, které byly 
situovány jak na veřejných prostranstvích v blízkosti školy, tak v přírodním prostředí za požární 
zbrojnicí. Po večerním vyhlášení výsledků a udělení titulů Mistrů Evropy pro 2018 (kdy ve své kategorii 
suverénně zvítězil český jezdec Vašek Kolář), následoval doprovodný kulturní program (dechový soubor 
ze Sokolova Marching Band, regionální rocková kapela Liberate, skupina Pink Revival Blansko). 
Třešničkou na pomyslném programovém dortu byl pak ve 22 hodin ohňostroj na hřišti u ZŠ, který ve 
spojení s reprodukovanou rockovou hudbou skupiny Rammstein nabídl ojedinělý zážitek. Dle ohlasů 
šlo o jeden z nejkrásnějších ohňostrojů v historii Březové. 
 
Mezinárodní Mistrovství ČR v Trialu 2018 
Březová hostila o víkendu 14. a 15. dubna první soutěž letošního Mezinárodního Mistrovství České 
republiky v Trialu. V Březové závodilo celkem 160 jezdců z pěti zemí – Slovenska, Polska, Německa, 
Rakouska a samozřejmě největší část tvořili domácí jezdci. Na deseti kontrolovaných úsecích, které se 
jely tříkolově, soutěžili jezdci v šesti kategoriích. Absolutním vítězem víkendu se stal Martin Křoustek 
na TRS, druhý skončil Martin Matějíček na GasGasu a třetí byl Němec Sascha Neumann na motocyklu 
Scorpa.  
 
Fitnesscentrum Březová 
Během roku pokračovalo v provozu také fitnesscentrum, konkrétně v prostorách internátu čp. 123.  
 
Cyklistický klub TEAM BIKE BŘEZOVÁ 
Rok 2018 byl z mnoha pohledů jiný než ty předešlé. Nejvíce závodů bylo připsáno žactvu a ve výsledcích 
se v barvách klubu objevilo více mládežníků (16) než dospělých (11). Klub měl 200 startů ve 41 
závodech (137 startů dětí), zvodníci dosáhli 22 vítězství, 30 druhých míst a 20 bronzových. 
Nejvýraznějších výsledků ale dosáhli ti starší: Pavel Kodl – 2x 3. místo v závodech ČP XCO (Expert), 
Kateřina Lacinová – 1. místo v KPŽ Karlovarský AMBikemaraton (kratší trať), Pavel Csipka – 3. místo v 
KPŽ Karlovarský AMBikemaraton (kratší trať), Miroslav Brill – 1x 4. místo v ČP XCO (masters), celkové 
hodnocení Chebského poháru – Dana Kopecká (1.), Kateřina Lacinová (1.), Jiří Toms (1.), Jiří Svoboda 
(2.), Pavel Csipka (3.), Pohár Peruna - celkové hodnocení – Daniel Janka (1.), Anna Havelková (1.), 
Miroslav Brill (3.), Karlovarský pohár - celkové hodnocení – Miroslav Brill (2.), Barbora Dvořáková (2.), 
Daniel Janka (2.), Anna Havelková (1.). Zmínit lze i řadu medaili z Mistrovtsví KK. Klub opět uspořádal 
závod Březovský bike, který byl zařazen do Chebského poháru a zejména do severočeského Poháru 
Peruna, což na start přilákalo téměř 200 závodníků. Bohužel se zejména z administrativních nepodařilo 
uspořádat GP Březové o Putovní pohár starosty města. Děti se začaly hojně účastnit závodů, rozšířil se 
i kvalifikovaný trenérský tým, klub měl 16 aktivních dětí, 3 kvalifikované trenéry. 
 
Běžecké stopy 
I nadále se příznivci běžkaření starali o provoz zimních běžeckých stop, a to opět za finanční podpory 
březovské i sokolovské radnice a Karlovarského kraje. 
 
Sportovní klub policie Sokolov UNITOP ČR z. s. - oddíl karate 
Členskou základnu tvořilo 48 cvičících. Členové klubu se v tomto roce zúčastnily celé řady turnajů 
v rámci Karlovarského kraje, trenéři Dan Krhut a Vladimír Vrabec dokonce reprezentovali ČR a město 
Březová na Mistrovství světa ve Skotsku. Trenéři Krhut, Vrabec a 4 nejúspěšnější mládežničtí závodníci 
Tirala, Benda, Böhmová a Kuchtová reprezentovali ČR a město Březová rovněž na Mistrovství Evropy 
na Maltě. Většina cvičenců úspěšně během roku zvládla zkoušky technické vyspělosti. Trenéři oddílu 
se spolupodíleli rovněž na pořádání soustředění reprezentace ve Stříbrné, kterého se účastní i řada 
talentované mládeže z březovského oddílu KARATE. 
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Sbor dobrovolných hasičů 

Zásahová jednotka čítala v roce 2018 16 členů a vyjížděla k rekordním 113 událostem. Jednalo se 
nejvíce o požáry (43 zásahů), technickou pomoc (36 zásahů) a dopravní nehody (15 zásahů). V celkem 
sedmi případech se jednalo o planý poplach. V roce 2018 došlo k další významné obnově techniky. 
Pořízen byl nový požární automobil CAS 30 Tatra s velkokapacitní cisternou na 9 000 l vody. Zároveň 
byl prodán starší požární automobil CAS 16 Praga z roku 2001. Každoročně dochází též k průběžné 
obnově a obměně zásahových obleků a ochranných pomůcek a dalšího drobného vybavení. Sbor již 
disponuje mj. termokamerou a detekčními přístroji na nebezpečné plyny a látky. Nadále pokračovala 
dobrá spolupráce s radnicí, která každoročně v potřebném rozsahu finančně zajišťuje provoz  
a vybavení našeho sboru a místní zbrojnice. Hasiči i v roce 2018 asistovali při pořádání různých kulturně 
společenských akcí ve městě, spoluorganizovali tradiční svátky Stavění máje a Kácení máje, zúčastnili 
se též hasičských soutěží v rámci Setkání Březových. Kroužek mladých hasičů nadále vedl člen SDH 
Tomáš Katzer, mladí hasiči se opět zúčastňovali regionálních soutěží a v létě absolvovali letní tábor 
v chovatelském areálu v Kostelní Bříze. 
 

Zájmová a spolková činnost 

ZO ČZS Březová 
Pro stále nižší zájem již v roce 2018 místní zahrádkáři nezorganizovali zájezd na litoměřickou výstavu 
Zahrada Čech. 14 našich občanů (z toho 8 členů) však využilo nabídky kapacity míst od ZO Kynšperk  
a výstavu navštívilo. Výbor ZO pracoval v roce 2018 (a tedy i v celém volebním období) v nezměněném 
složení a jako každý rok mj. zajistil výhodnou dodávku hnojiv. Členská základna v roce 2018 opět mírně 
poklesla, a to na 56 členů. Členství ve svazu není v posledních letech již příliš atraktivní, ČZS nemá svým 
členům příliš co nabídnout, svou roli v tomto sehrává mj. i stále neschválený zahrádkářský zákon. 
Zahrádkáři nadále hospodařili v 8 zahrádkářských osadách a v jedné přídomní na celkem cca 2 ha půdy. 
 
Babycentrum Slunečnice  
Babycentrum nadále pracovalo v činnostech pro rodiče s dětmi v prostorách čp. 155 v ulici 
Smetanova, nadále jej vedla paní Zuzana Staňková. 
 
Pionýrská skupina Březová 
PS Březová měla v tomto roce 66 členů. Oddíly se scházely pravidelně každou středu (Š(Ž)ampioni)  
a čtvrtek (Broučci). Pokračoval i volnočasový klub VOČKaři, který je otevřen veřejnosti.  
V tomto roce PS podnikla výpravy na Bystřinu a Bernov, navštěvovala sportovní akce, velmi oblíbený 
byl Lasergame a Aquapark ve Františkových Lázních, stihl se i Aquapark v Chomutově. Rukodělky měly 
úspěch, zejména před Vánocemi a Velikonocemi a při sportovních akcích. PS pořádala také letní tábor  
(s tématem INDIÁNI). Vyvedla se i Mikulášská besídka. Na táborové základně pokračovala obnova 
srubu a stanů. 
 
Místní skupina ČČK 
Místní skupina ČČK pokračovala v aktivní činnosti pod vedením Lucie Peroutkové. Nadále 
spolupracovala s radnicí především zajištěním zdravotnického dozoru při akcích pořádaných 
březovskou radnicí či základní školou. Dále se podíleli na organizaci soutěže mladých zdravotníků  
a táboru kroužku mladých zdravotníků pod záštitou ČČK. 
 
ZKO Březová 
Základní kynologická organizace Březová pod vedením Kristýny Dietlové se zúčastnila v roce 2018 
několika mezinárodních výstav, a dokonce naše národní plemeno Chodský pes Dangerous Black 
Monster získal titul „Český Šampion“. Během roku se zorganizoval třikrát výcvikový víkend se svazovým 
figurantem Josefem Kubcem. Dne 17. července se uskutečnila ukázka pro dětský tábor Botanická 
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zahrada Bečov nad Teplou. Z provozních záležitostí lze zmínit např. úpravu příjezdové cesty ke cvičišti 
nebo opravu maringotky.  
 

Průmysl, zemědělství, doprava 

Průmysl 
Ve správním území Březové je největším průmyslovým podnikem Elektrárna Tisová, významným 
podnikem je též FCC (bývalá A.S.A), provozující skládku v Tisové, která je zdrojem několikamilionových 
příjmů rozpočtu města. 
 
Zemědělství 
V katastrálních územích patřících k Březové nadále hospodaří v lesích státní podnik Lesy ČR a působí 
zde několik soukromých zemědělců (farma v Rudolci, zemědělci v Lobzech, K. Bříze aj.). 
 
Doprava 
Obce zapojené do systému MHD Sokolov v tomto roce společně přistoupily k realizaci soutěže na 
nového provozovatele MHD. Dosavadní dopravce, firma Autobusy Karlovy Vary, tak v tomto roce 
provozovala MHD naposledy a od příštího roku bude městskou dopravu i na Březové provozovat nově 
vybraná firma Ligneta. Rozsah služeb MHD zůstane zachován, nová firma slibuje modernější zázemí. 
Dotace z městského rozpočtu se však opět výrazně zvýší. V roce 2018 radnice odkoupila od ŘSD vnitřní 
plochu obou kruhových objezdů pod Březovou a chce se tak sama starat o jejich „reprezentativní“ 
vzhled.        
 

Pošta a spoje 

Ve městě sídlila v budově radnice pobočka České pošty s plným provozem v pracovních dnech.  
V zastavěném území byl dostupný telefonní signál všech tří největších mobilních operátorů (O2,  
T-mobile, Vodafone). Možnost přístupu k internetu měli občané prostřednictvím pevné telefonní linky, 
přímo v Březové a v některých integrovaných částech bylo k dispozici i bezdrátové připojení Wi-Fi 
některých operátorů. Přístup k internetu byl veřejnosti umožněn též v prostorách Kulturního domu  
a MFC Březová a v městské knihovně. 
 

Bezpečnost 

Služba Městské policie Sokolov 
Výkon služby městské policie zajištoval na základě veřejnoprávní smlouvy s MP Sokolov strážník 
Stanislav Masák. Vedení radnice se scházelo se zástupci bezpečnostních složek na pravidelných 
měsíčních poradách, na kterých projednávalo aktuální problematiku a informovalo mj.  
o připravovaných společenských akcích apod. 
 

Výstavba 

Bytová výstavba 
Nová bytová výstavba nebyla v tomto roce radnicí realizována. Provedeno bylo zateplení domu čp. 
136-140 na nám. Míru. 
 
Výstavba RD 
Dokončeno bylo vloni zahájené zasíťování pozemků k výstavbě rodinných domů na Výsluní, soukromí 
stavebníci si pozemky postupně odkoupili a pustili se do výstavby.  
 
Parkování ve městě, opravy komunikací a chodníků 
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Radnice i v tomto roce pokračovala v postupném budování nových parkovacích míst u domů, a i letos 
proběhly další dílčí opravy některých chodníků a komunikací ve městě. 
 
Ostatní výstavba 
V prostorách městského hřbitova byla zahájena výstavba architektonicky zajímavého objektu 
s obřadními prostory, tzv. kaple. K budově radnice byl v tomto roce ze zadní části přistavěn výtah, 
umožňující bezbariérový přístup. Po zprovoznění restaurační části proběhly další práce na objektu 
restaurace v Kamenici, kde se budovaly nové ubytovací prostory. Výtah byl vybudován i na objektu  
1. stupně ZŠ, kde též byla zadaptována žákovská kuchyňka a vznikly zde nové moderní polytechnické 
dílny. Na hřišti FK Olympie vznikla nová zastřešená tribuna. Další etapou pokračovala obměna 
přístřešků na popelnice.  
 

Školství 

Základní škola 
Ve školním roce 2017/2018 byl ředitelem školy Mgr. Jiří Daneš, zástupcem ředitele školy Mgr. Jana 
Novotná. Ve škole pracovalo celkem 35 zaměstnanců, z toho bylo 26 pedagogických pracovníků  
a 9 provozních zaměstnanců. Školu navštěvovalo 251 žáků, z toho v osmi třídách 1. stupně 149 žáků  
a v pěti třídách 2. stupně 85 žáků, 7 žáků plnilo povinnou školní docházku podle § 38, odst. 1. Do  
1. třídy bylo v tomto roce přijato 30 žáků, čtyřem dětem byl povolen odklad školní docházky. O všech 
odkladech bylo rozhodnuto na základě lékařského doporučení a zároveň na základě vyšetření školního 
poradenského zařízení. Jednomu žákovi na žádost rodičů byl dán dodatečný odklad. Povinnou školní 
docházku ukončilo v tomto roce celkem 16 žáků a všichni byli přijati do středních škol nebo do středních 
odborných učilišť. Jedna žákyně z 5. ročníku byla přijata na osmileté gymnázium. Školní družinu tvořila 
tři oddělení s 90 žáky. Vychovatelky celoročně připravovaly pro děti zajímavý program, využívaly pro 
něj velmi dobře zařízené prostory čtyř tříd ŠD, hřiště, multifunkční centrum, okolí školy. Program 
zpestřily mnohé akce kulturního i sportovního charakteru. Školní jídelna vařila pro cca 400 strávníků – 
žáky a zaměstnance školy, cizí strávníky, Gymnázium, ZŠ a MŠ Mánesova v Sokolově a Waldorfskou 
školu Wlaštovka Karlovy Vary o. p. s. Školní kuchyně také hostila hudebníky festivalu dechovek  
a zahraniční stážisty projektu Edison. 
Ve škole měli žáci možnost navštěvovat kroužek volejbalu, tenisu, mažoretky, zdravotnický kroužek, 
výtvarný kroužek, sportovní gymnastiku nebo knihovnický kroužek, kroužek kreativního tvoření, klub 
silných, kroužek fyzické a psychické zdatnosti – parkour, literární kroužek a bowling. Pod vedením svých 
učitelů se žáci připravovali a účastnili řady sportovních, vědomostních a výtvarných soutěží a olympiád 
vyhlášených MŠMT ČR, DDM Sokolov, Asociací školních sportovních klubů, Olympií Březová, Ligou škol, 
Tělovýchovnou unií Sokolov, Lesů ČR ve spolupráci s Krajskou knihovnou Karlovy Vary. Nejvíce dětí se 
zapojilo do školních kol, úspěšní řešitelé postoupili do kol okresních, krajských i národních. V okresních 
kolech získali 1. místo v soutěži Odznak všestrannosti olympijských vítězů Aneta Hradská (8. A), Tereza 
Čtvrtečková (6. A), Jiří Ohnesorg (5. A), vítězkou Zeměpisné olympiády a zároveň Pythagoriády se stala 
Marie Hrušková (6. A). 2. místo Odznaku všestrannosti olympijských vítězů patřilo Ondřeji Drechslerovi 
(7. A), Dominiku Gažimu (5. A) a Robertu Böhmovi (3. B). Potěšilo nás 2. místo Terezy Šedivcové (5. A) 
v recitační soutěži „Dětská scéna“ a 3. místo v téže soutěži Michaely Peterkové (5. A) a Julie 
Nikodémové (3. A), dále 3. místo Marie Hruškové (6. A) v Biologické a také v Matematické olympiádě. 
Na 3. místě skončil v Odznaku všestrannosti olympijských vítězů Mathias Šedivec (3. B). V okresních 
kolech se pěkně umístily též kolektivy: 1. místo v Soutěži družstev mladých zdravotníků – žákyně  
1. stupně, 1. místo soutěže v kopané McDonald´s Cup – žáci 1. stupně, 1. místo v Atletickém trojboji – 
žactvo 1. stupně. 2. místo patřilo žákyním 2. stupně v Soutěži družstev mladých zdravotníků, starším 
žákyním v Atletickém čtyřboji, mladším žákyním 2. stupně v přespolním běhu, starším žákyním ve 
florbalu, žactvu 2. stupně v Odznaku všestrannosti olympijských vítězů a mladším žákyním 2. stupně  
v atletice Poháru rozhlasu. Pěkné je také 3. místo žáků 1. stupně ve florbalu a starších žákyň 2. stupně 
ve volejbalu. V krajských kolech se dařilo Adamu Hruškovi (4. A) v soutěži deskových her Rummikub – 
1. místo, Marii Hruškové v soutěži deskových her Corex – 1. místo. Marie Hrušková ještě vyhrála 
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matematickou soutěž Pangea, druhá byla v zeměpisné olympiádě a v soutěži deskových her 
Rummikub. V krajských kolech dosáhlo na 1. místo žactvo 1. stupně v Atletickém trojboji, 2. místo  
v Atletickém čtyřboji získaly starší žákyně 2. stupně a stejné místo patřilo mladším žákyním 2. stupně 
za atletiku v Poháru rozhlasu. Adam Hruška (4. A) a Marie Hrušková (6. A) se pěkně umístili v národních 
kolech soutěže v deskových hrách (Adam – 5. místo, Marie – 7. místo). V soutěži „Mladý zahrádkář“ 
obsadila Marie Hrušková 18. místo. Ve výtvarné soutěži „Lesy kolem nás“ 2. místo obsadila Helena 
Bartošová (5. A) a 3. místo Vojtěch Runt (5. A). Výborně si vedly sportovní gymnastky: Chebská bradla 
(mezinárodní soutěž) – 2. místo nejmladších žákyň, Mikulášská (krajská soutěž) – 1., 2., 8., 9., 13. místo 
mladších žákyň I, 1., 2., 4., 5., 11. místo mladších žákyň II, 1. – 3. místo starších žákyň III, 1. – 3. místo 
starších žákyň IV, okresní kolo AŠSK – 1. místo družstev mladších žákyň, 1. – 4. místo jednotlivkyň  
ml. ž., 1. místo družstev starších žákyň, 1. – 3. místo jednotlivkyň st. ž. Krajské kolo AŠSK - 1. místo 
družstev mladších žákyň, 1. – 3. místo jednotlivkyň ml. ž., 3. místo družstev starších žákyň, 3. místo 
jednotlivkyň st. ž. Karlovarská číše (mezinárodní) - 4. místo nejmladších žákyň, Krajská soutěž ČASPV - 
1. místo družstev mladších žákyň I, 1., 2. místo jednotlivkyň ml. ž., 1. místo družstev mladších žákyň II, 
1., 2. místo jednotlivkyň ml. ž. Starší žákyně III – 1. místo, 1. – 3. místo jednotlivkyně, starší žákyně IV – 
1. místo, 1., 3. místo – jednotlivkyně. Soutěž ke Dni dětí (krajská) – 1. místo nejmladších žákyň, 1., 3. 
místo mladších žákyň I, 1. – 3. místo mladších žákyň II, 1., 2. místo starších žákyň IV. Mistrovství ČR 
ČASPV (Třeboň) 7. místo družstev mladších žákyň I, 9. místo družstev mladších žákyň II a 8. místo 
starších žákyň III.  
Tradičně byla naše škola zapojena v projektech Ovoce do škol, Školní mléko, Zdravé zuby, Noc  
s Andersenem, Ajaxův zápisník, Notes strážníka Pavla nebo podpořila vlastní projekty týkající se tradic 
Mikuláš ve škole, Tři králové, masopust, velikonoční soutěže. Ekologie se týkal Den Země či Běh za 
životní prostředí. Budoucí prvňáčci byli seznámeni se školou v projektu „Školkový den“, současní 
prvňáčci byli pasováni na čtenáře. Naše škola se zapojila do projektu Edison organizovaného 
společností AISEC. Úkolem projektu bylo rozšířit obzory žáků českých základních škol v oblasti jazyků, 
zeměpisu, kultury. Osm stážistů z různých zemí světa, kteří byli ubytováni v rodinách žáků  
a pedagogických pracovníků, se po dobu pěti dnů účastnilo vyučování, prezentovalo své země, 
besedovalo se žáky. Ti se zahraničními studenty nadšeně rozmlouvali v rámci svých možností anglicky, 
seznamovali je s naším krajem a zapojovali se do všech aktivit, které škola pro hosty připravila. Pobyt 
stážistů přinesl všem zúčastněným krásné zážitky a nová přátelství. Školní rok zakončily tradičně školní 
atletické olympiády na 1. i 2. stupni, Poslední zvonění, které kromě bilance nad uběhlým školním rokem 
dalo příležitost se rozloučit se žáky devátého ročníku a seznámit se s nastávajícími prvňáčky. 
Osobnostmi roku byli vyhlášeni Helena Bartošová (5. A) a Jan Krajíček (4. A) za 1. stupeň a Lucie 
Bencová (9. A) a Václav Bendík (9. A) za 2. stupeň. Velmi zdařilou akcí byl v závěru školního roku 
zážitkový program Den s lesníkem v LZ Kladská, který byl odměnou pro žáky úspěšně zapojené do sběru 
kaštanů a žaludů. I v tomto školním roce pracoval žákovský parlament, který připravil pro své spolužáky 
i jejich rodiče zajímavé vánoční a velikonoční programy. Prostřednictvím charitativní společnosti 
Women for Women bylo opět několika žákům poskytnuto, v rámci projektu Obědy pro děti, bezplatné 
stravování ve školní jídelně. Řada akcí pro žáky byla realizovaná díky spolupráci s Městským úřadem 
Březová – besedy s panem starostou, slavnostní předávání vysvědčení žákům 9. ročníku, pasování 
prvňáků na čtenáře apod. Vstřícný rozpočet umožnil vylepšit prostředí školy, vybavit školu potřebnými 
pomůckami. Na velmi dobré úrovni byla spolupráce s Městskou knihovnou Březová, která pro žáky 
připravila nebo zajistila mnoho zajímavých programů a spolupráce s Kulturním domem  
a Multifunkčním centrem Březová, které poskytovalo zázemí pro výuku tělesné výchovy, provoz 
kroužků či bylo nápomocné při mnoha akcích organizovaných školou. 
 
MŠ Smetanova  
V roce 2018 ukončila svou dlouholetou práci v této školce ředitelka Danuše Vaňková. Na pozici 
ředitelky MŠ zde nastoupila v roce 1991. Na její místo nastoupila od 1. 7. 2018 nová ředitelka  
Bc. Gabriela Sacherová. V tomto roce bylo v MŠ zapsáno 79 dětí. Z tohoto počtu bylo přijato 12 dětí 
dvouletých. Od září docházelo v rámci povinné školní docházky 26 dětí. Do 2. třídy byla přijata nová 
kvalifikovaná učitelka Sándorová Lenka. I nadále bylo využíváno finanční dotace z fondů EU - „Podpora 
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škol formou projektů zjednodušeného vykazování – šablony pro MŠ“, na které navazují šablony 2.  Šlo 
o financování chůvy, která pracuje ve třídě s dvouletými dětmi a o setkávání rodičů formou HYPO kurzu 
pro děti a rodiče, které vedla speciální pedagožka p. Hrušková. Zde se děti připravovaly na plynulý 
přechod do základní školy. Školní vzdělávací program pro rok 2018 nesl název „Co nás čeká nevíme, 
hrou se všechno učíme“. I v tomto roce nabídla MŠ rodičům „nadstandartní“ aktivity pro děti, které 
byly zakomponovány do výchovně vzdělávacího programu. Šlo o saunování a základy plavání. Ve 
spolupráci se základní školou využívaly děti ze 3. třídy střídavě tělocvičnu ZŠ a halu MFC.  Letos byla 
nabídnuta opět rodičům předškoláků možnost nechat vyšetřit odbornicí z pedagogicko-psychologické 
poradny předškolní zralost jednotlivých dětí, která byla následně hojně využita. Opět se uskutečnilo 
několik akcí pro rodiče a jejich děti. Jednalo se o tradiční předávání klíče od přírody v jednotlivých 
obdobích s názvy – Volání paní zimy, Veselé odpoledne se zajíčkem, loučení s panem Podzimem  
a zahradní slavnost s paní Kopretinou. Dále se jako každý rok uskutečnila dětská vystoupení v kulturním 
domě u příležitosti Vánoc a Dne matek. Ke konci školního roku děti ze 3. třídy, tedy ti nejstarší, strávily 
překrásný týden v penzionu Daniela na Božím Daru, kde pro ně jejich třídní učitelky připravily zajímavý 
program – výlet na Plešivec, Klínovec, procházku Ježíškovy cesty… V rámci oslav dne dětí navštívily 
nejmladší děti rodinnou ZOO na Hruškové a starší děti z 2. a 3. třídy si udělaly výlet na nedalekou 
Kamenici, kde si opekly buřtíky a hledaly poklad. Netradiční a vtipné bylo tento rok i rozloučení se 
školkou a pasování na předškoláky, které zajistil Pan Pohoda z Divadla z bedny. Během prázdnin byly 
nově vymalovány prostory 1. třídy a kuchyně, kde proběhla též výměna 2 zárubní a dveří. Pokračovalo 
se i v renovaci oplocení. Téměř po celém obvodu školní zahrady byly vysázeny sazenice okrasného keře. 
 
MŠ Komenského 
V Mateřské škole Komenského během roku 2018, došlo k výměně a obnovení současného zařízení. Ve 
třídě Motýlků bylo odstraněno stávající obložení a nahrazeno magnetickými tabulemi, které pomáhají 
při vzdělávání dětí. Ložnice byla vybavena regály pro uložení sportovního náčiní. Byla vymalována třída. 
V obou třídách bylo položeno nové lino. Na školní zahradě byla nahrazena již nevyhovující herní sestava 
za novou a dále byly zakoupeny houpačky pro mladší děti. Kuchyně prošla částečnou rekonstrukcí 
(obklady), která bude pokračovat i příští rok. Byly pořízeny nové spotřebiče, pračka, sušička, lednice, 
mrazák, vybavení kanceláře vedoucí školní kuchyně.  Kolektiv mateřské školy se v září rozrostl o posilu 
na pozici chůvy, Lenku Hanáčkovou. Kapacita mateřské školy byla naplněna. V každé třídě pracuje 
asistent pedagoga pro děti s podpůrným opatřením. Počet zapsaných dětí činil v tomto roce 55. 
 

Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 

V roce 2018 se na Březové k trvalému pobytu přihlásilo 68 občanů, odhlásilo se 74. Narodilo se 25 dětí 
a zemřelo 27 občanů. Uzavřeno bylo 33 manželství.  Počet obyvatel k 31. prosinci činil 2 759. 

 

Počasí 

Počátek roku byl ve znamení spíše teplejšího počasí, kdy ani noční teploty neklesaly pod bod mrazu  
a ty denní se třeba 6. ledna vyšplhaly až k 10 nad nulou. Bylo převážně zataženo s jen několika 
dešťovými přeháňkami. Od 11. ledna se maximální teploty přiblížily více k 0 °C, ty noční pak několikrát 
spadly mírně pod bod mrazu, 14. byl i celodenní mráz (-1 °C) a 16. ledna v noci jsme zaznamenali 
sněžení, které však později přešlo v déšť, večer se přidal silný vítr a opět i sněžení, kdy napadlo až 3 cm 
sněhu. I v několika následujících dnech pak přišly srážky ve formě sněhu, kdy např. v noci na 21. ledna 
napadlo cca 12 cm sněhové pokrývky. Již 24. ledna však při denních maximech až 8 °C sníh zase roztál. 
Až do konce ledna pak denní teploty šplhaly často až k 8 °C, bylo spíše zataženo a ani v noci nemrzlo. 
Teprve počátkem února se mírně ochladilo, objevily se smíšené či sněhové přeháňky a teploty se 
postupně v noci při vyjasnění dostaly i k –5 °C. 14. únor při vyjasnění přinesl noční teplotu -8 °C  
a 15. únor teplotu –6 °C, přes den se však při slunečním svitu dostaly teploty přeci jen nad nulu,  
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16. února v noci přišlo sněžení a ráno leželo cca 5 cm sněhu. Odpoledne ale při +5 °C sníh tál. Další dny 
bylo v noci mírně pod a přes den lehce nad 0. Od 21. února při denním i nočním převážně jasném počasí 
přeci jen poněkud přituhlo, kdy noční teploty postupně spadly k –8 °C (23.) až k –14 °C (27.) a i přes 
den bylo až do konce měsíce poměrně mrazivo, avšak převážně se slunečným počasím, a tedy beze 
srážek. Podobně začal i měsíc březen. 6. března odpoledne sněžilo a ráno leželo 5 cm sněhu. 7. března 
však přes den bylo až 6 °C, přišel déšť a sníh opět roztál. Zbytek první březnové dekády byl již ve 
znamení kladných teplot a 10. 3. jsme dokonce zaznamenali 14 °C a 11. 3. 17 °C při polojasném počasí.  
Místo kalendářního příchodu jara však následovalo poměrně dramatické ochlazení, když 16. března 
byla denní maxima jen 3 °C a následovala dokonce několikadenní epizoda s celodenními mrazy, a to až 
do 19. března, od 20. 3. se denní teploty nesměle podívaly těsně nad nulu a 30. března se teploty znovu 
podívaly přes desetistupňovou hranici, když bylo 13 °C. Období doprovodilo střídavě oblačné, zatažené 
počasí s polojasným, zaznamenali jsme jen několik nevýrazných dešťových přeháněk. Jaro tak tento 
rok nastoupilo až počátkem dubna, o to však razantněji. Zatímco 1. 4. byly denní teploty 9 °C, již  
3. dubna bylo 19 °C při skoro jasném počasí a jen s několika výjimečnými dny byl již duben teplotně 
přes den kolem 20 °C a s převážně slunečným počasím. Výraznější srážky zaznamenáváme 16. března. 
18. 3. je již i 24 °C a 22. března až 28 °C. 23. března pak v poledne přišla bouřka a přívalový déšť, 
ochladilo se na 18 °C a podobné teploty se již udržovaly až do konce měsíce, kdy bylo převážně 
polojasno a jen 28. a 29. 3. byly teploty až k 24 °C.  1. květen přinesl ranní přeháňku, první květnová 
dekáda pak byla ve znamení poměrně větrného, polojasného počasí s teplotami kolem 20 °C  
a víceméně se střídalo oblačné se slunečnějším počasím. 21. května bylo zaznamenáno mírné 
zemětřesení s tradičním centrem v okolí Chebu. 23. května přišla odpolední bouřka, zataženo s deštěm 
bylo i 24., pak následovalo převážně polojasno a teploty již stoupali k 29 stupňům. Závěr měsíce ještě 
doprovázelo několik mírnějších přeháněk i bouřek. Červen začal letními teplotami mezi 25 °C a 30 °C  
a polojasnem. 11. 6. přišla přeháňka a v noci pak i déšť., následující dny přišlo ochlazení a od 15. 6. se 
vrátilo 25 °C a slunečnější dny. Shrneme-li tedy pololetí: teplý počátek roku, překvapivě výrazné 
ochlazení na samém sklonku zimy, pak silné oteplení počátkem časného jara (hlavně nadprůměrný 
duben), a také v našem regionu relativně více srážek oproti předchozím rokům během jara. Byť je 
celorepublikově jaro 2018 hodnoceno jako srážkově kritické, v našem regionu byl na rozdíl od zbytku 
republiky extrémní deficit srážek již v roce předchozím, takže letošní celostátní podprůměr, kdy u nás 
konečně padalo alespoň toto podprůměrné množství deště, představoval u nás paradoxně mírné 
zlepšení.  Léto 2018 bylo pak poměrně stereotypní. 1. července bylo 23 °C, 3. 7. již 27 °C, a takhle to až 
na výjimky trvalo i dále, bylo skoro jasno či polojasno a v závěru měsíce se dostavily tropické teploty, 
30. 7. bylo 34 °C, 31. 7. pak 33 °C. I počátek srpna přinesl tropy, až 5. 8. ráno přišel déšť a teploty 
dosáhly jen 27 °C, dále se však opět dostávala maxima zase až k 35 °C. Až koncem srpna směřovaly 
teploty spíš k 20 °C, a přišly konečně i četnější přeháňky. Léto tedy bylo spíše slunečné, pro radost 
hlavně dětem či rekreantům, ale spíše suché, a občasné vyskytnuvší se srážky přišly pro naši přírodu 
právě včas... Ale i září bylo teplotně nadprůměrné. Teploty byly převážně od 21 °C k 27 °C, a stále častěji 
jasno nebo polojasno, s občasným deštěm či přeháňkami. 23. září přišla i bouřka s následným 
ochlazením na 11-12 °C. Teplota přes 20 pak byla již jen 27. 9. Ve dnech 26. a 29. 9. již byl ráno mrazík 
(-1 °C). 1. října bylo přes den jen kolem 12 °C, v druhé půlce první dekády se ještě šplhaly teploty  
k 19 °C a počátkem druhé dekády i přes 20 °C, a krom počátku měsíce bylo převážně jasno až polojasno, 
občas s ranními mlhami, teploty ale postupně klesly k 15 °C. Ochlazení přišlo 23. října, na hodnoty  
6-7 °C, 26. 10. bylo ale ještě 14 °C. Déšť i se sněhem přišel 28. 10. při teplotách 4 °C. Do půlky listopadu 
ale bylo přes den stále kolem 10 °C, často bylo zataženo s nízkou oblačností, 16. listopadu přišly další 
noční mrazy, 19. listopadu již přišlo sněžení při teplotách -1 až 1°C, 20. 11. ležely první 2 cm sněhu, 
který ale záhy roztál. Do 27. listopadu byly teploty stále těsně nad nulou, 28. 11. byl zaznamenán 
celodenní mráz -5/-3 °C, 30. listopadu byl pak déšť a s ním se tvořily ledovky či náledí. Prosinec začal 
oteplením, 3. 12. bylo i 10 °C, ale 5. 12. přišel opět celodenní mráz. 7. prosince bylo zase tepleji,  
11. 12. pak nasněžily 2 cm nové pokrývky, která ale záhy roztála, od 13. 12. přišly opět celodenní mrazy 
s hodnotami -3/0 °C a zataženou oblohou. Pak se již teploty pohybovaly opět nad nulou. 20. prosince 
v noci sněžilo a napadlo 8-10 cm sněhu, 21. 12. se v noci zase oteplilo a sníh opět záhy roztál. Ve dnech 
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22. a 23. prosince vystoupaly teploty ještě až k 9 °C, a i do konce roku se držely teploty spíše těsně nad 
nulou, na Silvestra bylo dokonce až 7 °C, a v tomto období bylo převážně zataženo, ovšem beze srážek. 

 

Závěr 

Rok 2018 v Březové skončil. Nutno říci, že to byl rok „volební“, a z hlediska politického života v obci 
velmi důležitý. V komunálních volbách obhájilo své vítězství dosavadní vedení radnice, starostou byl 
pro následující volební období zvolen znovu lídr nezávislých Miroslav Bouda a novým místostarostou 
se stal Jaroslav Bělíček. I rok 2018 patřil z hlediska počtu rozpracovaných investičních akcí k těm 
rekordním, investiční rozpočet zahrnoval celkem 31 akcí. Zdárně se dokončila řada významných 
rozpracovaných investic (např. apartmány na Kamenici, zastřešení na stadiónu FK Olympie, výtah za 
budovou radnice atd.) a postupně se realizovaly akce nové, podpořené dotačními prostředky nebo 
prostředky z městského rozpočtu. Příští rok bude pokračovat výstavba nových rodinných domů 
v lokalitě Výsluní, z investic nás čeká např. dlouho chystaná rekonstrukce a zateplení požární zbrojnice. 
Z hlediska plánovaných stěžejních kulturních akcí čeká naše město např. další ročník úspěšného 
filmového festivalu KRIMIFEST Březová. Pokud jde o sport, výjimečnou událostí bude plánované 
Mistrovství Evropy v trialu, které se v našem městě uskuteční v srpnu příštího roku. Jisté je jedno, naši 
občané se mají v následujícím roce opět na co těšit.  
 

Martin Zubr, Mgr. Michal Bedeč 
 

 

 

 

 


